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Rada Powiatu Nyskiego 
Sesja Rady Powiatu 

Protokół nr X/2024 

X Sesja w dniu 18 grudnia 2024  
Obrady rozpoczęto 18 grudnia 2024 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 16:28 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 członków. 

Obecni: 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Joanna Czarnecka 
7. Jarosław Figiel 
8. Ewa Gruszka 
9. Piotr Janczar 
10. Tomasz Jazienicki 
11. Henryk Kamiński 
12. Jacek Kanarski 

13. Zbigniew Karnaś 
14. Artur Kloryga 
15. Danuta Korzeniowska 
16. Bożena Lewińska 
17. Agnieszka Miler 
18. Paweł Nakonieczny 
19. Teresa Nosal 
20. Daniel Palimąka 
21. Grzegorz Samborski 
22. Ireneusz Szafraniec 
23. Przemysław Tetłak 
24. Damian Wylężek 
25. Janusz Zapiór 

 
1. Sprawy organizacyjne, 

a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak otworzył X sesję Rady Powiatu w Nysie. Przywitał radnych 
oraz pozostałe osoby uczestniczące w obradach. 

 
b) stwierdzenie kworum, 

Po sprawdzeniu kworum Przewodniczący oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
25 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum 
niezbędne do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku sesji Przewodniczący Rady – Piotr Bobak oraz 
Starosta Daniel Palimąka pogratulowali Panu Czesławowi Biłobranowie – członkowi Zarządu 
Powiatu nominacji na doradcę ds. bezpieczeństwa przy Ministrze Obrony Narodowej. 

Pan Czesław Biłobran w krótkim wystąpieniu zaznaczył m.in., że jest to wyróżnienie nie tylko 
dla niego ale także dla nas wszystkich. Zapewnił, że będzie się starał wszystkich godnie 
reprezentować.  
 

c) przyjęcie protokołu z IX sesji 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z IX sesji.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 
 
2. Wręczenie podziękowań za wieloletnią współpracę dla Pana Artura Grychowskiego 
byłego Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Głuchołazach 

Przewodniczący Rady Powiatu Piotr Bobak oraz Starosta Nyski Daniel Palimąka uroczyście 
podziękowali Panu Arturowi Grychowskiemu - byłemu dyrektorowi SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach za wieloletnią współpracę.   

Pan Artur Grychowski zabierając głos wyraził podziękowania dla wszystkich samorządowców,  
z którymi współpracował przez okres 6 kadencji. Podziękował za wspieranie szpitala  
w Głuchołazach w trudnych momentach. Wyraził także podziękowania wszystkim 
pracownikom, z którymi współpracował w czasie pełnienia przez niego funkcji dyrektora 
szpitala.   

 

3. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2a, kalendarium 
spotkań Starosty załącznik nr 2b), 
 
Radna Joanna Burska poprosiła o udzielenie informacji na temat dokonanych zmian  
w regulaminie organizacyjnym Starostwa Powiatowego w Nysie.  
 

Członek Zarządu Maciej Krzysik wyjaśnił, że zmiany polegały na tym, że stanowisko geodety 
powiatowego zostało wyłączone spod naczelnika Wydziału Geodezji, tak aby rozdzielić funkcje 
merytoryczne od funkcji zarządczych wydziału. 
 

Radna J. Burska spytała czy nowy naczelnik nie ma uprawnień geodety? 
 

Pan M. Krzysik odparł, że naczelnik ma wszystkie niezbędne uprawnienia, natomiast Zarząd 
miał taki pomysł, aby naczelnik zarządzał wydziałem, pełnił funkcje typowo administracyjne, 
natomiast inna osoba wykonywała obowiązki geodety powiatowego. Dodał, że nie będzie się to 
wiązało ze zwiększeniem zatrudnienia.  
 

Radny Paweł Nakonieczny przypomniał, że na sesji w ubiegłym miesiącu rozmawiano  
w sprawie stypendiów lekarskich. Starosta obiecał wówczas, że przekaże informacje o ilości 
złożonych wniosków i ewentualnie przyznanych stypendiów. W związku z tym poprosił  
o udzielenia takiej informacji.  
Radny spytał również czy są jakieś odpowiedzi na apele Rady z 13 września br. dotyczące 
modernizacji linii kolejowych i budowy zbiorników retencyjnych na terenie powiatu. 
 

Starosta Daniel Palimąka odparł, że jeśli chodzi o sprawy związane z apelami, to one ciągle 
sukcesywnie spływają. Niektóre instytucje odpisują, że zbierają jeszcze informacje i doślą 
później. Dodał, że chciałby, abyśmy w styczniu mogli na ten temat porozmawiać  
z przedstawicielami Ministerstwa Infrastruktury w zakresie planowania zadań na zlewni Biała 
Głuchołaska i Nysa Kłodzka.  
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Jeśli chodzi stypendia to zostały podpisane dwie umowy. Zainteresowane osoby wpisują się  
w nasze deficytowe specjalizacje. Dodał, że mamy bardzo dużo zapytań odnośnie kolejnej 
transzy i chcemy jak najszybciej rozpisać konkurs w roku 2025. 
 

Radny Damian Wylężek spytał czy wiadomo na tym etapie, kto będzie inwestorem budowy 
nowego szpitala. Czy Powiat, czy szpital, czy być może Ministerstwo.  
 

Starosta D. Palimąka odparł, że finansowanie będzie z budżetu Państwa, natomiast inwestorem 
będzie samorząd Powiatu. 
 
4. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady i jego zastępców, 
 
Przewodniczący Rady Piotr Bobak oznajmił, że w okresie od 21 listopada do 11 grudnia 2024 
roku uczestniczył w następujących wydarzeniach: 
- 24.11 uczestniczył w koncercie charytatywnym Nyscy Artyści dla Szpitala w Nysie, 
- 28.11 po raz kolejny spotkał się z mieszkańcami miejscowości Pakosławice w celu rozwiązania 
problemu związanego z rozgraniczeniem nieruchomości, 
- 1.12 uczestniczył w halowym turnieju piłki nożnej, gdzie miał okazję wręczyć nagrody 
zwycięskim drużynom. Turniej organizowała Fundacja Sudety na Nyskiej Hali Widowiskowo-
Sportowej.  
- 4 .12 uczestniczył w spotkaniu z Panem Ministrem Kierwińskim. To spotkanie odbyło się na 
stacji ujęcia wody na rzece Biała Głuchołaska w gminie Nysa. Podczas tego spotkania również 
wizytowano stację uzdatnienia wody w Siestrzechowicach.  
- 7.12 uczestniczył w podsumowaniu współpracy jednostek OSP z powiatu nyskiego.  
Ta uroczystość odbyła się na zamku w Otmuchowie. W spotkaniu brali udział przedstawiciele 
tych jednostek, strażacy. Była też prezentacja pokazująca współpracę z Państwową Strażą 
Pożarną.  
- 9.12 uczestniczył w spotkaniu wigilijnym organizowanym przez Klub Stal Nysa.  
Na spotkaniu obecny był również poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Pan Tomasz Kostuś.  
- 10.12 uczestniczył w spotkaniu opłatkowym Klubu Seniora Pogodna Jesień. W imieniu Rady 
Powiatu Nyskiego złożył seniorom życzenia świąteczne.  
- 11.12 uczestniczył w konferencji prasowej Starosty Nyskiego. Było to niezmiernie ważne 
wydarzenie. Pan Starosta w imieniu Zarządu złożył dwa wnioski i uruchomiona została 
procedura związana z odbudową nowej siedziby Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nysie, jak 
również nowej Strażnicy Państwowej Straży Pożarnej.  
 
5. Interpelacje i zapytania radnych, 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Jarosław Figiel złożył interpelacje w sprawie: 
- wyznaczenia przejść dla pieszych w miejscowościach: Wierzbie, Okopy, Szadurczyce (załącznik 
nr 3), 
- zamontowania wyświetlacza prędkości w miejscowości Lasocice (załącznik nr 4). 
 
Radna Joanna Burska złożyła interpelacje / zapytania w sprawie: 
- strat powodziowych w placówkach powiatowych i pozostałych jednostkach organizacyjnych 
powiatu (załącznik nr 5), 
- budowy szpitala powiatowego oraz nowej remizy KP PSP w Nysie (załącznik nr 6), 
- działań podjętych przez obecny Zarząd w sprawie przywrócenia oddziału chirurgii 
naczyniowej (załącznik nr 7). 
 

Radny Zbigniew Karnaś złożył interpelacje / zapytania w sprawie: 
- wykonania progów zwalniających na drodze powiatowej nr 1665 O w miejscowości Goszowice 
(załącznik nr 8), 
- remontu SOR w Szpitalu w Nysie (załącznik nr 9). 
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Starosta Daniel Palimąka odpowiadając na zapytanie radnej J. Burskiej dotyczące chirurgii 
naczyniowej odparł, że została ona brutalnie zniszczona za poprzedniego Rządu. Mało tego, 
samorząd powiatowy w poprzedniej kadencji mówił, że tak naprawdę już prawie mamy  
z powrotem chirurgię naczyniową. Wielokrotnie Starosta A. Kruczkiewicz prosił, aby nie pytać, 
że pracuję w gabinetach po cichu, żeby ta chirurgia naczyniowa była z powrotem. Okazało się,  
że chirurgii naczyniowej nie było. I teraz to jest tak jak za szkołami, czyli liniami kolejowymi.  
To co zostało wtedy zepsute jest dzisiaj praktycznie nie odbudowania jeśli chodzi o chirurgię 
naczyniową. Nawet biorąc pod uwagę nowy obiekt i nowe spojrzenie na sytuację ochrony 
zdrowia w powiecie. Natomiast oczywiście nowy obiekt, nowy szpital wymaga delikatności  
w patrzeniu na to, co dzisiaj mamy. Dlatego też rozumie pytanie radnego Z. Karnasia 
dotyczącego SOR, którego praktycznie nie mamy. Tak naprawdę, to co dzisiaj jest na Izbie 
Przyjęć w naciągany sposób można nazwać SORem i on oczywiście musi być wyremontowany, 
aby przez najbliższe lata do czasu oddania nowego obiektu mogły być świadczone usługi  
w sposób cywilizowany. Natomiast co do dotacji, która była przyznana na ten SOR, to nie chcemy 
wylać dziecka z kąpielą i tutaj wspólnie z Ministerstwem bardzo mocno analizujemy, czy nie 
powinniśmy z tej dotacji zrezygnować, biorąc pod uwagę remont w być może odrobinę 
mniejszym zakresie, ale przede wszystkim ze środków własnych samorządu Powiatu i szpitala. 
Jeśli miałoby to zaważyć na finansowaniu budowy szpitala za kilkaset milionów, to nie możemy 
sobie na to pozwolić.  
 

Radny Ireneusz Szafraniec złożył interpelacje / zapytanie w sprawie: 
- zwiększenia dostępności do urządzeń AED w miejscach użyteczności publicznej (załącznik  
nr 10), 
- naprawy wyświetlaczy radarowych w miejscowości Konradowa (załącznik nr 11). 
 

Radny Artur Kloryga złożył zapytanie w sprawie remontu ulicy Saperskiej w Nysie (załącznik  
nr 12). 
 

Radny Przemysław Tetłak oznajmił, że chciałby wrócić do tematu ronda w Paczkowie.  
Na ostatniej sesji usłyszał od Zarządu, że na miejscu była komisja drogownictwa, która 
stwierdziła, że konieczne będą pewne zmiany. Stwierdzono błędy. Natomiast trochę „rozjeżdża” 
się to z tym, co otrzymał na piśmie, gdzie było napisane, że wszystko jest  
w najlepszym porządku i o żadnych zmianach nie wspomniano. W związku z tym prosi  
o ostateczną informację na jakim etapie jesteśmy, w jakim kierunku to pójdzie i jednocześnie 
chciałby prosić o udostępnienie ustaleń komisji drogownictwa na piśmie.  
 

Starosta Daniel Palimąka odparł, że być może Naczelnik przygotowywał tą odpowiedź  
zanim była tam komisja. Dodał, że protokoły z komisji zostaną udostępnione.  
 

Radny Damian Wylężek spytał czy jeśli chodzi o lokalizację Wojsk Obrony Terytorialnej  
w Nysie, to czy to będzie budynek przy ul. Poznańskiej. Czy to jest decyzja ostateczna, czy 
rozważane są jakieś inne lokalizacje.  
 

Starosta Daniel Palimąka odparł, że na początek planowane są w Nysie trzy kompanie, choć 
medialnie pokazywane jest, że będzie jedna. Na początku faktycznie WOT mają być 
zlokalizowane w obiekcie przy ulicy Poznańskiej, gdzie jest obecnie Centrum Integracji 
Społecznej. Dodał, że do tego, aby WOT mogły funkcjonować, potrzebna jest również hala. Na ten 
cel przewidziana jest hala sportowa przy ulicy Otmuchowskiej, która jest dzisiaj  
w użytkowaniu przez naszą Uczelnię. Niezbędna jest także strzelnica. Jeśli chodzi  
o dokumentację na jej budowę, to jest ona ujęta w uchwale budżetowej, nad którą radni dziś 
zagłosują.  
 

Przewodniczący Rady P. Bobak w uzupełnieniu dodał, że w związku z lokalizacją WOT  
w budynku przy ul. Poznańskiej Gmina Nysa planuje przenieść CIS w okolice basenu krytego,  
to jest do byłej siedziby Caritas. Dodał, że ma nadzieję, że uda się cały żmudny proces 
przeprowadzić do kwietnia.  
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Członek Zarządu Cz. Biłobran zwrócił uwagę, że kwestia lokalizacji wojsk nie powinna być 
publicznie zbyt mocno dyskutowana, gdyż są to obiekty strategiczne i informacja w tym zakresie 
może być wykorzystana przez wrogi wywiad. Dodał, że z informacji uzyskanej od Ministra 
Obrony Narodowej W. Kosiniaka-Kamysza wynika, że lokalizacja Wojsk Obrony Terytorialnej, 
rozbudowa obrony cywilnej jest w dużej mierze zależna od zaangażowania samorządów. Im 
lepsze obiekty, lepsze lokalizacje będą udostępnione, tym Ministerstwo będzie bardziej skłonne 
do tego, żeby rozbudowywać ten system. Dodał również, że Burmistrz Otmuchowa zadeklarował 
przekazanie też dużego obiektu na granicy na te cele. Ta droga nie jest zamknięta, ta rozbudowa 
będzie postępować. Zadeklarował, że będzie o tym informował, choć nie koniecznie publicznie.  
   

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nysie na 2025 r. (załącznik nr 13) 

Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. Wobec ich braku poddał projekt pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nysie na 2025 r. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

b) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie (załącznik nr 14), 
 

Przewodniczący Rady zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały polegająca na przesunięciu 
tematów ujętych w planie pracy Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych z marca na luty.  
 

Następnie poddał autopoprawkę pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
autopoprawki do planu pracy Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada przyjęła proponowaną 
autopoprawkę.  
 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
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Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
c) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie oraz 
zatwierdzenia Programu naprawczego (załącznik nr 15), 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Dyrektor ZOZ w Nysie – Artur Kamiński przedstawił informację o sytuacji ekonomiczno-
finansowej oraz programie naprawczym jednostki (załącznik nr 16).  
 

Wiceprzewodniczący Rady – J. Figiel spytał jakie będzie konkretnie zadłużenie szpitala na koniec 
2024 roku. Spytał także, jaką kwotę odszkodowania uzyskał Szpital po powodzi  
i ewentualnie jaką uzyskał pomoc od podmiotów zewnętrznych.  
Kontynuując oznajmił, że w przestrzeni medialnej niedawno pojawiały się informacje,  
że lekarze pracujący na kontraktach zarabiają niebotyczne kwoty. W związku z tym poprosił  
o udzielenie informacji przez dyrektora ZOZ, jaka jest najwyższa kwota wynagrodzenia lekarza 
na kontrakcie.  
 

Dyrektor A. Kamiński odparł, że jeśli chodzi o zadłużenie szpitala, to szpital reguluje  
w terminie wszystkie zobowiązania, więc nie ma zobowiązań wymagalnych. Jedyne zadłużenie 
takie w sensu stricte, to jest zadłużenie wobec Powiatu. Jest to 4 mln zł. Najbliższa spłata 
pierwszej raty jest w czwartym kwartale roku następnego. Do tego ma niewykorzystaną linię 
kredytową w kwocie 5 mln zł w jednym z banków oraz zadłużenie wobec NFZ z tytułu 
niewykorzystanego ryczałtu w kwocie 1,3 mln zł w czasie covid, co do którego jest zastosowana 
abolicja na kolejny rok.  
Jeśli chodzi o odszkodowania wyjaśnił, że ubezpieczyciel wypłacił szpitalowi kwotę około  
6 mln zł jako kwotę bezsporną.  W tej chwili trwa likwidacja szkody. Polisa jest do wartości 115 
milionów złotych. Szkody zostały wycenione przez dyrekcję szpitala na poziomie około 50, 60 a 
nawet 80 milionów zł, w zależności jakie były procedury liczenia w stosunku do różnych 
instytucji. W chwili obecnej oczekują na decyzję ubezpieczyciela. W razie gdy kwota będzie 
niezadowalająca, sprawa zostanie skierowana do sądu.  
Jeśli chodzi o pomoc od podmiotów zewnętrznych oznajmił, że od Fundacji TVN otrzymali 
łącznie 8,6 mln zł. Z tych środków zostanie zakupiony jeden nowy stacjonarny tomograf 
komputerowy, nowy rezonans magnetyczny, rentgen, nowy ambulans, dwa sterylizatory parowe 
dla centralnej sterylizacji, trzy aparaty ultrasonograficzne USG i pomniejszy sprzęt. Łącznie  
będzie to 8,6 mln zł.  
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Ponadto otrzymali bardzo dużą pomoc od Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Z tych 
środków będzie zakupiony drugi tomograf wraz z adaptacją pomieszczenia, nowy rezonans 
magnetyczny i wiele sprzętu dla różnych oddziałów. Łącznie będzie to kwota między 15 a 20 
mln zł.  
Ponadto uzyskali wiele darowizn od mniejszych podmiotów. Zapewnił, że wszystkie zostaną 
wykorzystane w interesie szpitala i będzie to konsultował ze Starostą i Zarządem Powiatu. 
Między innymi zostaną przeznaczone na remonty SOR, apteki oddziału urologicznego i inne.  
 

Odnośnie pytania dotyczącego wynagrodzeń lekarzy dyrektor stwierdził, że ma wątpliwości czy 
jest upoważniony do tego, aby na sesji Rady Powiatu o tym mówić. Zaznaczył, że lekarze 
zarabiają bardzo dobrze. Na poziom wynagrodzenia lekarzy składa się kilka czynników. Część 
lekarzy jest na umowach o pracę, część wybiera kontrakty. Dodatkowo mają dyżury.  
 

Przewodniczący Rady P. Bobak stwierdził, że jeśli dyrektor nie poda danych osobowych,  
to może taką informację udostępnić.   
 

Dyrektor – A. Kaminski odparł, że przekaże taką informację do Zarządu Powiatu i Zarząd będzie 
wiedział, jak zarządzić tą informacją. Zaznaczył, że co prawda ZOZ jest podmiotem, który ma 
charakter publiczny, ale podpisywane są umowy, co do których obowiązują klauzule związane  
z tajemnicą przedsiębiorstwa. 
 

Wiceprzewodniczący Rady J. Figiel stwierdził, że absolutnie uważa, że lekarze powinni zarabiać 
bardzo dobrze, zwłaszcza bardzo dobrzy lekarze. Natomiast jego zdaniem jest to informacja 
publiczna. Bez podania konkretnych nazwisk, konkretnych osób mieszkańcy mogą znać poziom 
wynagrodzeń w naszym szpitalu i chyba nie jest to jakiś problem.  
 

Członek Zarządu – Cz. Biłobran stwierdził, że uczestniczymy w posiedzeniach Komisji Zdrowia  
i innych spotkaniach z kadrą zarządzającą naszych jednostek. Doskonale wiemy, że mamy 
poważne problemy kadrowe. Są placówki, które oferują o wiele lepsze warunki, naszej kadrze 
medycznej i tylko przywiązanie do Ziemi Nyskiej - naszej małej ojczyzny, powoduje, że oni nie 
odchodzą. Płace innych powodują zawsze dyskusję i niezgodę. Dajmy sobie spokój, to nie 
wpływa w żaden sposób na poprawę sytuacji. Zawsze możemy zapytać w ciszy gabinetu, i tą 
informację uzyskać i potraktować ją jako poufną.  
 

Kontynuując stwierdził, że chciałby odnieść się do wypowiedzi dyrektora ZOZ, aby radni, osoby 
obserwujące sesję nie odnieśli wrażenia, że receptą na rozwój jest powódź. Straty jakie powódź 
spowodowała w naszym systemie ochrony zdrowia są o wiele większe, jak te korzyści typu  
8 mln zł dotacji i inne kwoty. Pan dyrektor będzie jeszcze długo musiał pracować, przez trzy lata 
przynajmniej, żeby te sprawy wszystkie poprawić i wrócić do tego, co było. To są poważne 
problemy. Sam strach, proszę, przed tym, że taki szpital może być w danym momencie 
zamknięty, a był zamknięty i gdyby nie pomoc wojska i starania Starosty, mielibyśmy bardzo, 
bardzo poważne kłopoty w tym obszarze. Nawet śmierć jednego mieszkańca naszej gminy  
z winy braku opieki, nie zrekompensowana byłaby tymi darami fundacji i innych. To nie jest 
metoda na sukces. Także cicho odbudujmy to wszystko. 
Mamy nadzieję, że ta nowa placówka będzie świadczyć dobre usługi, ale sama nie będzie ich 
świadczyć. Będzie świadczyć z kadrą, z ludźmi, którzy ciężko pracują. Bo ktoś powie, on tyle 
zarabia, ale nikt nie pyta, a ile on pracuje? A no 15, 16, 18 godzin. I przeciętny słuchacz słucha  
i mówi… Tak, no nie, no Eldorado. Także nie da się wszystkiego przekazać i taka sucha 
informacja, że zarabia tyle, nie pytając o inne rzeczy, może spowodować tylko kłopoty. Taka jest 
moja prośba i sugestia i bardzo bym prosił, żebyśmy może przeszli do kolejnych tematów.  
 

Radny Paweł Nakonieczny - W materiałach w tabeli jest średnie wynagrodzenia na 
poszczególnych stanowiskach. Lekarz też tam jest wymieniony. Więc można sobie to wyliczyć  
w miarę. Nie trzeba takich dyskusji długich prowadzić w tej kwestii. 
 

Rozmawiamy o programie naprawczym w sytuacji bardzo niestandardowej, gdzie mamy 
zdarzenie jednorazowe w postaci powodzi i wstrzymania funkcjonowania szpitala. Patrzymy na 
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wyniki finansowe też w kontekście tego, co było w roku 2022-2023. No i też w takim 
nietypowym okresie, bo rozmawiamy w grudniu, a za dwa miesiące będziemy mieli tak 
naprawdę podsumowanie roku i te wszystkie zobowiązania wymagalne za 2024 r. i będzie 
wiadomo, czy były zapłacone, czy nie były zapłacone. Chciałby zapytać w kontekście 
planowanych remontów i inwestycji, ponieważ w prezentacji tego nie było, natomiast  
w dokumencie, który otrzymaliśmy, się znalazły się zadania na kwotę około  
18 mln zł. O ile do zakupów nie ma jakichś większych pewnie pytań, czy zastanowień, czy są 
potrzebne, bo jak się kupi, to się przeniesie. Ale mamy tam też zadania remontowe  
i w kontekście budowy nowego szpitala i w kontekście też tego, o co pytał Pan radny Zbigniew 
Karnaś na początku sesji, tj. remontu SOR-u, które z tych zadań remontowych tak naprawdę są 
niezbędne i są potrzebne do wykonania w roku 2025 i 2026, a z których można zrezygnować 
albo je wstrzymać, bo nie wymagają takich inwestycji, takich realizacji jeszcze, żeby nie 
wydawać pieniędzy, które tak naprawdę, wierząc, że ten szpital powstanie w ciągu trzech lat, 
zostaną wydane nie do końca, nie chcę powiedzieć wyrzucone w błoto, ale nie będą 
spożytkowane, nie zamortyzują się w tej jednostce na rzecz szpitala.  
 

Starosta Daniel Palimąka - Jedynym kryterium, które może zadecydować o tym,  
że nie pobieramy pieniędzy jest konflikt finansowania z tego samego źródła. I to jest właśnie 
kwestia SOR-u. Natomiast inne zadania dyrektor przygotował nam w taki sposób, aby można 
było zlokalizować to, co jest potrzebne, czyli tomograf, czyli rezonans. W domniemaniu 
oczywiście tomograf wcześniej, ale pewnie rezonans trochę później na przestrzeni roku zostanie 
zlokalizowany. On w chwili przeniesienia do nowego obiektu będzie miał dwa lata, więc to nie 
będzie rezonans, który będziemy mogli po prostu wyrzucić. Więc tak są też prowadzone prace  
z tego, co pan dyrektor przekazał, aby właśnie zlokalizowanie tych wszystkich zadań takie jak 
laboratorium, jak endoskopia, aby to wszystko było najmniejszym nakładem finansowym, ale 
jednak spełniało kryteria chociażby NFZ-u odnośnie finansowania danych procedur.  
 

Dyrektor – Artur Kamiński - Najważniejsze co musimy zrobić, to odbudowa szpitalnego oddziału 
ratunkowego i w sytuacji, kiedy wiemy, że ta dotacja zostanie za porozumieniem rozwiązana  
i wycofana przez Ministerstwo Zdrowia. My i tak SOR musimy odbudować. Jeżeli chcemy 
odchudzić to zadanie, zmniejszyć zakres. Mieliśmy dotację na 8 mln zł. Myślę, że do 4 milionów 
maksymalnie chcielibyśmy SOR odbudować. W porozumieniu ze Starostą będziemy na początku 
stycznia o tym rozmawiać. jak zaprogramować plan finansowy, bo szybko przetarg muszę 
ogłaszać. To jest pierwsza rzecz. Musimy szybko przebudować aktualny oddział urologiczny. 
Kończy się już projektowanie. Tam będzie przebudowa. Stąd był potrzebny projekt, bo tam 
będzie znajdowało się stacjonarne, docelowe, laboratorium, diagnostyczne, na parterze. Nie ma 
możliwości, żeby, jakaś woda, która mogłaby się pojawić uszkodziła to laboratorium. Tomograf 
komputerowy przyjeżdża jutro. Mamy już pomieszczenie, gdzie będziemy na ten cel na parterze, 
czyli tam, gdzie wody nie było i już będziemy to adoptować. Finansowanie udało się załatwić  
z Wielką Orkiestrą Świątecznej Pomocy, która przeznaczy na ten cel 600 tys. zł. Stworzenie 
drugiej pracowni tomograficznej w następnym roku, to też musimy zrobić i w to się 
zaangażujemy. Kończymy remont w przyziemiu, tam gdzie było wówczas laboratorium 
diagnostyczne zalane, będzie apteka, bo apteka musi być. No i chcemy zrobić też, gdzie była 
diagnostyka obrazowa, zalana, tam gdzie znajdowały się tomografy, drugie pomieszczenia dla 
pracowni endoskopowych, ponieważ jest tam bardzo duże zapotrzebowanie. Są tam 
świadczenia nielimitowane. Bardzo mi zależy na tym, żeby wycisnąć wszystko, co się da  
z naszych możliwości w szpitalu, z obszarów, które mają umowy nielimitowane, tak żeby 
poprawiać wynik, ściągać dodatkowe przychody dla szpitala, chociażby po to, żeby zmniejszać 
deficyt na niektórych oddziałach, które mamy. Tak jak na przykład oddział ginekologiczno-
położniczy, który będzie miał duży deficyt. Dlatego musimy ściągać duże przychody z innych 
źródeł, żeby w ramach tych działań bilansować rachunek ekonomiczny. To są najważniejsze 
zadania na najbliższy czas i będziemy musieli je przeprowadzić do trzeciego kwartału 
następnego roku, tak żeby już w pełni wrócić do całkowitej działalności szpitala.  
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W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady – Piotr Bobak poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie oraz zatwierdzenia 
Programu naprawczego, 
  

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, Jarosław 
Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Zbigniew 
Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Paweł 
Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Czesław Biłobran 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

d) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu 
naprawczego (załącznik nr 17), 
 

Pani Paulina Firlej- Ptak p.o. Dyrektor SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach zabierając głos 
poinformowała radnych, że w wyniku powodzi  wszystkie trzy budynki SP ZOZ ZOZ zostały 
zalane, w tym dwa przez wody gruntowe. Dodała, że dzięki personelowi i dzięki temu, że byli do 
tego przygotowani, straty ograniczono praktycznie do minimum. Pacjenci byli zaopiekowani. 
Prowiant został przeniesiony z jednego szpitala do drugiego, żeby ewentualnie nie trzeba było 
nikogo ewakuować. Pod tym względem pracownicy i dyrekcja w tamtym czasie naprawdę się 
sprawdzili. Został uratowany tomograf i większość sprzętu. Jedyna rzecz, która najbardziej 
uległa zniszczeniu, to poradnia chirurgiczna, która niestety znajduje się w przyziemiu. Z chwilą 
zerwania mostu na rzece, woda wylała, ale dzięki temu, że to wszystko było zabezpieczone, to 
poradnia mogła praktycznie na następny dzień ruszyć z powrotem z pracą i obecnie przyjmuje  
w Izbie Przyjęć. Także wszystkie kontrakty były cały czas wykonywane, pacjenci byli 
przyjmowani. Nie ma z tego powodu żadnych strat.  
 

Przewodniczący Rady poprosił następnie przewodniczących komisji o opinie w sprawie 
przedłożonego projektu uchwały. 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Radny Przemysław Tetłak zabierając głos zwrócił uwagę, że ze sprawozdania ZOZ w Nysie 
wynika, że nie ma on zobowiązań wymagalnych. Spytał jednocześnie jak wygląda sytuacja  
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Czy ten Zakład posiada jakieś zaległości, zobowiązania wymagalne.  
Dyrektor - Pani Paulina Firlej-Ptak wyjaśniła, że zobowiązania wymagalne SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach na dzień dzisiejszy wynoszą ok. 5 mln zł.  
 

Radny P. Tetłak spytał z jakiego tytułu są te zobowiązania i jaki jest plan poradzenia sobie  
z tą sytuacją.  
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Pani Paulina Firlej-Ptak odparła, że są to zobowiązania wobec kontrahentów. Jeżeli chodzi  
o sposób radzenia sobie z tym zadłużeniem, to głównie polega to na zawieraniu porozumień  
z firmami, aby nie obarczały nas kosztami, odsetkami itd., i w większości to się udaje. Na tą 
chwilę podpisano porozumienia z sześcioma największymi firmami i nie ma zagrożenia przed 
postępowaniem sądowym czy komorniczym.  
 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady P. Bobak poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu naprawczego, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 
Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 
Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Ewa Gruszka, Damian Wylężek 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

e) wyrażenia woli realizacji zadania pn.: „Bezpieczeństwo Danych i Systemów 
Medycznych – Nowoczesne Rozwiązania dla SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach” oraz 
zabezpieczenia w budżecie Powiatu Nyskiego środków finansowych na jego realizację 
(załącznik nr 18), 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia woli realizacji zadania pn.: „Bezpieczeństwo Danych i Systemów Medycznych – 
Nowoczesne Rozwiązania dla SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach” oraz zabezpieczenia  
w budżecie Powiatu Nyskiego środków finansowych na jego realizację,   
 

Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
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Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Damian Wylężek 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

f) wyrażenia woli realizacji zadania pn.: „Rozwój opieki długoterminowej poprzez 
modernizację infrastruktury w SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach” oraz zabezpieczenia  
w budżecie Powiatu Nyskiego środków finansowych na jego realizację (załącznik nr 19), 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia woli realizacji zadania pn.: „Rozwój opieki długoterminowej poprzez modernizację 
infrastruktury w SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach” oraz zabezpieczenia w budżecie Powiatu 
Nyskiego środków finansowych na jego realizację,  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Damian Wylężek 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

g) wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Nyskiego do Partnerstwa w celu wspólnej 
realizacji projektu pod nazwą „Stabilne Wartości, Skuteczne Wsparcie – Profilaktyka  
i Interwencja Kryzysowa” w ramach Programu Fundusze Europejskie wspierające 
włączenie społeczne w opolskim, współfinansowanego ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego Plus (załącznik nr 20). 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Nyskiego do Partnerstwa w celu wspólnej realizacji 
projektu pod nazwą „Stabilne Wartości, Skuteczne Wsparcie – Profilaktyka i Interwencja 
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Kryzysowa” w ramach Programu Fundusze Europejskie wspierające włączenie społeczne  
w opolskim, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Damian Wylężek 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

h) powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego na 
stanowisko dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 21), 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada może wskazać 6 członków komisji. Dodał,  
że w uzasadnieniu są wymienione osoby wskazane przez Zarząd. Spytał czy ktoś chciałby zgłosić 
jakiegoś kandydata.  
 

Ponieważ nikt z radnych nie wyraził takiej woli Przewodniczący Rady zarządził głosowanie  
w sprawie zamknięcia listy kandydatów.  
 

Głosowano w sprawie: 
zamknięcia listy kandydatów.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław 
Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Artur 
Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Przemysław Tetłak 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Paweł Nakonieczny, Damian Wylężek 
W głosowaniu Rada zdecydowała o zamknięciu listy kandydatów.  
 
W następnej kolejności Przewodniczący odczytał kandydatów do komisji konkursowej, tj.: 
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Jolanta Barska -  przewodnicząca komisji, Marek Szymkowicz – lekarz, Ireneusz Szafraniec, Alicja 
Szymkowicz, Beata Szajowska-Szobek, Justyna Marek-Reszka. 
 

Dodał, że dodatkowo w projekcie uchwały wskazany jest Pan Jacek Kanarski jako przedstawiciel 
Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Głuchołazach.  
 

Następnie spytał radnych czy wyrażają zgodę, aby poddać pod głosowanie cały skład komisji 
wraz z funkcją przewodniczącego.  
 

Ponieważ nie zgłoszono sprzeciwu Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie 
powołania komisji konkursowej w składzie zaproponowanym przez Zarząd.  
 

Głosowano w sprawie: 
powołania komisji konkursowej.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław 
Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Danuta 
Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Ireneusz Szafraniec, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Przemysław Tetłak 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Paweł Nakonieczny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
i) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 
środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2024 r. (załącznik nr 22), 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ireneusz Szafraniec oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 r. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
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Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Paweł Nakonieczny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
j) realizacji zadania wspólnie z Opolskim Centrum Edukacji pod nazwą „Subregion 
Południowy stawia na młodych zawodowców” w projekcie dotyczącym działania 5.9 
Kształcenie zawodowe w ramach FEO 2021-2027 oraz zabezpieczenia środków 
finansowych w budżecie Powiatu Nyskiego na jego realizację (załącznik nr 23), 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Komisji Edukacji, Kultury i Promocji również pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
realizacji zadania wspólnie z Opolskim Centrum Edukacji pod nazwą „Subregion Południowy 
stawia na młodych zawodowców” w projekcie dotyczącym działania 5.9 Kształcenie zawodowe 
w ramach FEO 2021-2027 oraz zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Powiatu 
Nyskiego na jego realizację, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 
Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

k) wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady Powiatu w Nysie i nadania Statutu 
Młodzieżowej Rady Powiatu w Nysie (załącznik nr 24), 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 
 

Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady Powiatu w Nysie i nadania Statutu 
Młodzieżowej Rady Powiatu w Nysie, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
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Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, Jarosław 
Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Zbigniew 
Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Paweł 
Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Czesław Biłobran 
 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

l) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r. (załącznik nr 25), 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 
 

Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r., 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa 
Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Artur Kloryga, 
Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Czesław Biłobran 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

m) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2041 (załącznik 26), 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska oznajmiła, że 
kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 
 

Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2041.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Czarnecka, Jarosław 
Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, Artur 
Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

Przewodniczący Rady ogłosił następnie 20 minutową przerwę w obradach. 
 

7. Uchwalenie budżetu Powiatu Nyskiego na 2025 r. 
 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej oraz projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025-2041, 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt uchwały budżetowej był udostępniony w programie 
eSesja. Rada miała też sposobność wysłuchania prezentacji Zarządu, Pana Starosty odnośnie 
tego budżetu na poprzedniej sesji. Dodał, że do projektu zostały wniesione autopoprawki.  
 

Starosta Daniel Palimąka - Mówiąc o budżecie często widzimy tylko cyferki. Natomiast 
chciałbym, żebyśmy na ten budżet, ale też każdy budżet spoglądali przez pryzmat ludzi, 
mieszkańców, dla których ten budżet tworzymy. Chciałbym, abyśmy w tych zapisach 
budżetowych, widzieli przede wszystkim rozwiązywanie problemów, widzieli realizację zadań, 
które mają służyć i poszerzać wachlarz usług publicznych dla naszych mieszkańców. I żeby nie 
były to tylko cyferki, ale widoczna dbałość o zdrowie, bezpieczeństwo, edukację i politykę 
społeczną. Zanim o kilku konkretach, bo tak jak Pan Przewodniczący wspomniał, prezentacja 
budżetu już nastąpiła, oczywiście odpowiemy na wszystkie pytania. Natomiast zanim o kilku 
konkretach, to chciałbym drodzy państwo serdecznie podziękować. Chciałbym podziękować, że 
w dobie kiedy mamy nową ustawę, tak naprawdę nowe zapisy o finansach publicznych, które 
determinują jak ten budżet powinien wyglądać w sensie struktury, w sensie założeń ogólnych  
i chciałbym tu podziękować Pani Skarbnik i wszystkim pracownikom Starostwa Powiatowego  
w Nysie. Chciałbym też podziękować wam drodzy radni, bo tak de facto to podczas pracy na 
komisjach w rozmowach bezpośrednich wasze sugestie w dużej części znalazły się w tym 
budżecie. Za to serdecznie dziękuję. A teraz chciałbym powiedzieć o czterech najważniejszych 
obszarach, które ten budżet dotyka i które w tym budżecie są bardzo istotnym elementem. Otóż 
nie ma nic cenniejszego od zdrowia i na tym też nasze działania i zapisy budżetowe się skupiają. 
Są pieniądze, które przeznaczymy na program funkcjonalno-użytkowy naszego sztandarowego 
przedsięwzięcia, jakim będzie budowa szpitala przy ulicy Otmuchowskiej. Są tam pieniądze, 
które są na rozwiązanie problemu dostępu do aptek w godzinach wieczornych, w dniach 
wolnych i jesteśmy w tej chwili w takiej stałej korespondencji z NFZ-em. Będziemy w gotowości 
do tego, aby skorzystać z tych nowych zapisów ustawowych i czekamy tak naprawdę tylko na 
zielone światło z NFZ-u, aby nie tylko w Nysie, ale też w Głuchołazach właśnie temat aptek 
dotknąć. Są tam zapisane na to pieniądze. Są pieniądze na stypendia dla lekarzy, przyszłych 
lekarzy, dla studentów medycyny, którzy pierwsze dwa podpisaliśmy właśnie wczoraj. Dwie 
takie umowy i kolejne nabory zaraz z początkiem roku chcemy rozpisać. Jest tam też kwestia 
przeorganizowanego i zmienionego projektu na „Aleksandrówkę”, bo nie chcemy, żeby to był 
tylko i wyłącznie obiekt, w którym może być taka działalność sanatoryjna prowadzona, ale 
chcemy, żeby to była stricte placówka medyczna, oddział rehabilitacji onkologicznej, włączony  
w struktury szpitala w Głuchołazach, a później może wspólnej struktury. Są też pieniądze na 
windę w szpitalu w Głuchołazach i są pieniądze zagwarantowane na dwa bardzo nowoczesne, 
najnowocześniejsze ambulanse. Drugim tematem, który dotykamy to jest kwestia 
bezpieczeństwa. Są oczywiście pieniądze na zakup radiowozu. Dokumentacja na strażnicę Straży 
Pożarnej. No i oczywiście drogi. To nie tylko odnowienie nawierzchni, to nie tylko odbudowa 
tego, co po powodzi, ale też niwelowanie miejsc niebezpiecznych przy szkołach, przy 
placówkach, użyteczności publicznej. Nie braknie też zadań związanych  
z edukacją w naszych szkołach, a także polityką społeczną. Co do zapisów budżetowych 
mówiących o poziomie zadłużenia, to warto zwrócić uwagę, że kredyt, który Państwu 
proponujemy na rok przyszły, jest na takim samym poziomie, jak był w latach ubiegłych. 
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Natomiast niewątpliwie, jeśli Państwo nam zaufają, to może okazać się taka sytuacja,  
że z tego kredytu nie będziemy musieli korzystać. Takie są nasze działania. które może na 
początku stycznia już Państwo będziecie mogli przyjąć pieniądze, które pozwolą nam 
zrealizować, te zadania przy mniejszym kredycie, a być może bez kredytu. Drodzy Państwo, 
budżet, który jest przygotowany jest przede wszystkim budżetem zrównoważonym. 
Równoważymy możliwości do potrzeb, równoważymy, równoważymy poziom kredytu też do 
możliwości i potrzeb. Równoważymy go też na przestrzeni geograficznej pomiędzy gminami,  
co widać w planowanych zadaniach. I chcę powiedzieć też, że wiemy, że ten budżet zbliża się 
pomału do 300 mln, na pewno przekroczymy 300 mln zł i to grubo. Dlatego, że już wiemy, że na 
inwestycje drogowe będziemy mogli mieć specjalne źródła i to nie tylko na te na odbudowę, ale 
również dodatkowe źródła dla terenów popowodziowych przez najbliższe dwa, może cztery 
lata. Na pewno z tego będziemy starali się korzystać na bieżąco i na bieżąco Państwu to 
przekazywać. Jednakże to są plany, które się zadzieją w trakcie roku. Natomiast dzisiaj 
przedstawiając Państwu taki, a nie inny budżet, muszę powiedzieć, że jest przejrzysty, 
zrównoważony i też ambitny na miarę możliwości. 
 

b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
o projekcie uchwały budżetowej na 2025 r., 
 

Wiceprzewodniczący Rady – Jarosław Figiel odczytał uchwałę nr Pb/24/2024 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 29 listopada 2024 r.  
w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2025 rok 
(załącznik nr 27). 
 

c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Nyskiego 
na lata 2025-2041, 
 

Wiceprzewodniczący Rady – Jacek Kanarski odczytał uchwałę nr Pw/24/2024 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 29 listopada 2024 r.  
w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej 
Powiatu Nyskiego (załącznik nr 28). 
 

d) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu określonego w projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2025 r., 
 

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak odczytał uchwałę nr Dp/18/2024 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 29 listopada 2024 r. w sprawie opinii  
o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 
Nyskiego na 2025 rok (załącznik nr 29). 
 

e) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych, 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Danuta Korzeniowska oznajmiła,  
że kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu powiatu nyskiego na 
rok 2025 i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025-2041 wraz z wnioskiem dotyczącym 
zabezpieczenia w budżecie powiatu nyskiego 50 tysięcy zł na wymianę pieca  
w zespole szkół w Paczkowie (załącznik nr 30). 
 

f) odczytanie stanowiska Zarządu do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 

Starosta Daniel Palimąka poinformował, że wniosek dotyczący zwiększenia wydatków  
w wys. 50 tys. zł na wymianę pieca w Zespole Szkół w Paczkowie został przez Zarząd przyjęty  
i wprowadzony do projektu jako autopoprawka.  
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g) dyskusja, 
 

Radna Joanna Burska oznajmiła, że w imieniu klubu radnych  Prawo i Sprawiedliwość składa 
wniosek, aby w budżecie na 2025 rok z działu 75075 promocja jednostek samorządu 
terytorialnego kwotę 1 mln zł przesunąć do działu 75078 usuwanie skutków klęsk żywiołowych 
z przeznaczeniem dla Gminy Głuchołazy na pomoc w odbudowie po wrześniowej powodzi 
(załącznik nr 31). Oznajmiała, że według radnych klubu PiS budżet na 2025 rok jest zły. 
Skupiony na rozdawnictwie na promocję rekordowo w wys. 1.540.000 zł. W poprzednich latach 
było np. w 2024 roku 850.000 zł, w 2023 roku 750.000 zł i to było dla radnych, którzy byli  
w opozycji, szaleństwo. Mówiono wówczas, że nie może być coś takiego, a teraz wydatki są  
o raz większe. Nie można się zgodzić na to, aby w  sytuacji, jaka dotknęła nasz powiat, czyli 
powódź, przeznaczyć tyle na promocję, to po prostu jest dla coś strasznego. Zarząd skupia się 
przede wszystkim na promocji, a nie na inwestycjach i zapewnieniu zabezpieczenia przed 
kataklizmami, np. uzupełnieniu magazynu przeciwpowodziowego.  
Jeśli chodzi o proponowane inwestycje to są dofinansowanie w wys. 50%. Natomiast za czasów 
poprzedniego Zarządu takie dofinansowanie było powyżej 85-90%.  
Kolejna kwestia, która budzi duży niepokój, to nadmierne zatrudnienie w ciągu ostatnich  
6 miesięcy w Starostwie Powiatowym, co podnosi koszty utrzymania.  
Zaciągany jest kredyt w wys. 12 mln zł przy deficycie 18 mln zł, na co nie można się zgodzić.  
W tamtym roku nie było kredytu, a deficyt był około 7 mln zł. W poprzednim deficyt wynosił  
20 mln zł i kredyt był w wys. 7 mln zł. No to nie możemy się na to zgodzić.  
Podsumowując oznajmiła, że klub radnych PiSu jest przeciwny proponowanemu przez Zarząd 
budżetowi na 2025 rok i proponuje przesunięcie wydatków z promocji w kwocie 1 mln zł 
usuwanie klęsk żywiołowych z uwzględnieniem, aby kwota ta została przekazana Gminie 
Głuchołazy na pomoc w odbudowie po powodzi. 
Zaznaczyła ponadto, że są w budżecie na 2025 rok rzeczy, z którymi jak najbardziej się zgadzają, 
czyli podwyżki dla nauczycieli, podwyżki dla pracowników wszystkich jednostek samorządu 
powiatowego, zakup karetek, budowa szpitala, strażnicy. Klub radnych PiS jest  jak najbardziej 
jest za tymi wnioskami. 
 

Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, niczego innego się nie 
spodziewałem. Dlatego, że populizm od pierwszego słowa. Czy ktoś z klubu Prawa  
i Sprawiedliwości zapytał Burmistrza Głuchołaz, co potrzebuje? Bardzo proszę. Czy było w ogóle 
takie pytanie? Nie było. Dlatego, drodzy Państwo, chcecie, aby przesunąć pieniądze na coś 
całkowicie wyimaginowanego. Ja rozumiem, gdybyście powiedzieli, że brakuje tam na cokolwiek 
Panu Burmistrzowi, że nie ma mechanizmu finansowania. Drodzy Państwo, na pewne rzeczy są 
mechanizmy o wiele szybciej niż można było się tego spodziewać. Burmistrz w normalnym 
trybie na odbudowę na przykład lodowiska dostałby pieniądze w marcu, ale wiedzieliśmy 
wszyscy, że w marcu lodowisko to w tym sezonie nie jest warte niczego. Dlatego wspólnie  
z Panią Ministrą Roguską znaleźliśmy system finansowania i to lodowisko, między świętami  
a Nowym Rokiem zostanie otwarte. Nie ma potrzeby w gminie Głuchołazy, która dzisiaj nie 
miałaby już odpowiedzi i zapewnionego finansowania powodziowego. Dlatego też, drodzy 
Państwo, jeśli chodzi o dofinansowanie przedsięwzięć, mieliście mechanizmy, z których 
korzystaliście 80%. Ja chcę powiedzieć, że zadania drogowe, które złożyliśmy faktycznie we 
wniosku, pół na pół, dostaną 100% wsparcia. I drodzy Państwo, niewierni Tomasze, zobaczycie, 
jaka będzie filozofia działania. To są świeże informacje, więc może czasami warto zapytać, czy 
coś robicie, żeby w tej sytuacji popowodziowej tak skorzystać. To są świeże informacje, które 
Pani Wojewoda wczoraj przywiozła z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych. Te wszystkie zadania, 
które są, a naszym zadaniem jest na przykład Starowice - Lipniki, będzie finansowane w 100%. 
Most, który jest w Karłowicach Wielkich wpisany 50 na 50, będzie w 100%. Więc troszkę 
zaufania. Jeśli chodzi o odbudowanie magazynu, oczywiście, że trzeba nad tym pracować. 
Powiem więcej, jest bardzo duża szansa, że tu powstanie w Nysie magazyn RARS-u. Pracujemy 
nad tym z Panem Burmistrzem. Pan Wiceminister Leśniakiewicz na początku stycznia będzie 
tutaj oglądał już teren, na którym może to się zlokalizować. Jeśli chodzi o zatrudnienie.  
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No zostawiliście pustkę. Pustkę jeśli chodzi o dokumentację, bo tych dokumentacji nie ma, na co 
mamy realizować zadania, ale też nie miał kto ich robić. W Wydziale Drogownictwa został jeden 
„drogowiec”. No i mamy nie zwiększać zatrudnienia? Kiedy czeka nas odbudowa, ja sobie nie 
pozwolę na to i Zarząd sobie nie pozwoli na to, żebyśmy popełniali błędy inżynieryjne przy 
budowie szpitala, remizy, budowie dróg, mostów, które mają być lepsze, nowsze, większe. Nie 
możemy sobie na to pozwolić. Więc zatrudniamy jeszcze dwóch fachowców do Wydziału 
Drogownictwa i w otwartym konkursie. I to nie jest tak, że ktoś jest, takich fachowców ciężko 
znaleźć. Ale my to zrobimy, bo czeka nas potężne przedsięwzięcie. I w końcu zaprzeczacie sami 
sobie, bo w tym wniosku piszecie, że nie zgadzacie się ze zwiększonymi pieniędzmi na 
wynagrodzenia. A później Pani mówi, że jest za tym, że wynagrodzenia w edukacji, ale też  
i w Starostwie były wyższe. Więc to jest ewidentne zaprzeczenie samemu sobie. Więc drodzy 
Państwo, sądziłem, że możemy tym budżetem rozpocząć wspólne działanie, aby postawić nasz 
Powiat Nyski na zupełnie inny poziom, na miarę XXI wieku, abyśmy mogli mówić, że Powiat 
Nyski będzie wzorem, jeśli chodzi o ochronę zdrowia, o edukację, o politykę społeczną  
i o bezpieczeństwo. I my to zrobimy. Czy Państwo będziecie „za”, czy „przeciw”, my to zrobimy.  
 

Radna Joanna Burska odparła, że zwracała uwagę na to, że zatrudnienie jest nadmierne. Wzrosło 
o 10 osób w ciągu pół roku.  
 

Przewodniczący Rady zwrócił następnie uwagę, że we wniosku złożonym przez radną błędnie 
wpisano numerację poszczególnych działów. Spytał czy w związku z tym wyraża zgodę, aby to 
poprawić.  
 

Radna J. Burska odparła twierdząco.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Figiel - W moim przekonaniu ten projekt można i myślę,  
że należy określić jako budżet strategiczny. Strategiczny, ponieważ zaplanowano w tym 
budżecie środki na rozpoczęcie zadań, które w zdecydowany sposób wpłyną na poprawę 
bezpieczeństwa, w tym bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców naszego regionu. Oczywiście 
najważniejsze i najtrudniejsze zadanie to zadanie pod tytułem budowa nowego szpitala, 
opracowanie koncepcji i dokumentacji. I tu na początku chciałbym bardzo podziękować Panu 
Staroście, za podjęcie w trudnym czasie bardzo odważnej decyzji dotyczącej inicjatywy budowy 
nowego szpitala. Panie Starosto, to jest decyzja strategiczna dla bezpieczeństwa mieszkańców  
i rozwoju naszego regionu. Dzięki tej decyzji jest szansa, że już niedługo będziemy mieli 
nowoczesny obiekt w bezpiecznym miejscu. Jest ogromna szansa, że będzie to szpital 
wyposażony w najnowocześniejszy sprzęt do diagnostyki, ale także do leczenia naszych 
pacjentów. Mam nadzieję, że dzięki takiej bazie jest to również szansa na to, że w takim szpitalu 
będą chcieli pracować ambitni lekarze i pracownicy medyczni. Dzięki potencjałowi takiego 
szpitala, ten szpital będzie mógł podjąć współpracę z uczelniami medycznymi i utworzyć 
oddziały kliniczne. które będą korzystać z najnowszej wiedzy medycznej oraz najnowszych 
procedur medycznych. Dzięki tym działaniom nasi mieszkańcy będą mieli szansę na większy 
dostęp do świadczeń medycznych oraz na poprawę jakości usług medycznych. Panie Starosto, 
chociaż nadal jest wielu niedowiarków, ja widząc Pana konsekwencje i determinację jestem 
pewny, że ten szpital powstanie i będę tutaj Pana i cały Zarząd bardzo w tym wspierał. Kolejnym 
bardzo ważnym zadaniem, które jest zapisane w tym budżecie jest przygotowanie dokumentacji 
na budowę nowej strażnicy Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. Myślę,  
że pamiętając niedawną powódź, nikogo nie trzeba przekonywać, że taka potrzeba istnieje, ale 
także potrzeba budowy nowoczesnego Centrum Zarządzania Kryzysowego. Budowa tego 
kompleksu ma strategiczne znaczenie dla poprawy bezpieczeństwa mieszkańców naszego 
powiatu. Kolejną długo oczekiwaną i ważną dla mieszkańców, zwłaszcza Nysy, inwestycją jest 
budowa parkingu z funkcją schronu. I tu też w budżecie mamy zaplanowane środki na 
opracowanie dokumentacji projektowej. Szanowni Państwo, realizacja wymienionych zadań 
projektowych, koncepcyjnych umożliwi w najbliższych latach przeprowadzeni inwestycji, 
których wartość można szacować spokojnie na pół miliarda złotych, a myślę, że będzie to dużo, 
dużo więcej. Ale przede wszystkim te inwestycje będą miały strategiczne znaczenie dla rozwoju 
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naszego regionu. Następnym ważnym elementem, który znajduje się w tym budżecie są środki 
na zadanie budowa strzelnicy. Dzięki tej inwestycji powstanie infrastruktura, która będzie 
niezbędna do funkcjonowania Wojsk Obrony Terytorialnej. Ważnym elementem tego budżetu są 
także inwestycje w infrastrukturę drogową. Proszę Państwa, na te inwestycje mamy 
zaplanowane już ponad 23 miliony. Ja się bardzo cieszę, że oprócz wielu zadań inwestycyjnych  
w budżecie są także zaplanowane środki na programy wsparcia działań na rzecz zapewnienia 
porządku i bezpieczeństwa oraz wsparcia i upowszechniania działań na rzecz kultury fizycznej. 
Bardzo dobrą decyzją jest także decyzja o zwiększeniu środków na program Odnowa Wsi.  
Od kilkunastu lat te środki nie były zwiększane i zwiększenie o 50% jest bardzo dobrą decyzją, 
ale mam nadzieję, że będzie ona kontynuowana w latach następnych i te środki będą jeszcze 
większe. Mam też nadzieję, że do tego budżetu już niebawem wpłyną środki na budowę 
infrastruktury drogowej, oświatowej, ale także innych instytucji po powodzi. I będziemy mogli 
już niedługo przystąpić do inwestycji. A nasz powiat będzie w przyszłym roku jednym wielkim 
placem budowy i odbudowy. Szanowni Państwo, resumując uważam, że projekt budżetu 
Powiatu Nyskiego na 2025 rok jest ambitnym planem rozwoju i zrealizowanie zaplanowanych  
w nim zadań znacząco wpłynie na poprawę bezpieczeństwa mieszkańców naszego powiatu. 
Panie Starosto, cały powiat naprzód! 
 

Członek Zarządu Maciej Krzysik - Chciałem wrócić do wniosku Pani radnej Joanny Burskiej. 
Owszem, mamy zaplanowane środki na promocję i wcale tego nie ukrywamy. Natomiast co się 
kryje pod tą promocją? Mówi Pani radna o przesunięciu środków na przeciwdziałanie skutkom 
powodzi, czyli likwidację skutków powodzi. My między innymi w ramach promocji Powiatu 
chcemy pomóc przedsiębiorcom, promować tą przedsiębiorczość przedsiębiorców, którzy 
zostali poszkodowani przez powódź, ale nie bezpośrednio dotknięci. Chociażby cała branża 
turystyczna. Do tej pory w poprzedniej kadencji nie pamiętam, żeby Powiat przykładał dużą 
wagę do inwestycji w turystykę. Pamiętam też kadencję Starosty Czesława Biłobrana  
i wcześniej Adama Fujarczuka, gdzie została przygotowana kompleksowa strategia rozwoju 
turystyki w powiecie nyskim, niestety nie do końca kontynuowana w latach następnych. 
Natomiast w ramach tego budżetu promocyjnego przede wszystkim mamy zaplanowane 
wspieranie gmin poprzez współorganizację imprez dla kół gospodyń wiejskich, dla lokalnych 
stowarzyszeń, dla małych organizacji, które potrzebują wsparcia w organizacji tych 
najmniejszych imprez dla społeczności lokalnych. Mamy w końcu zaplanowane Dni Herbowe  
- Święto Gmin Powiatu Nyskiego, które zostały zaniechane w latach poprzednich. Natomiast my 
do tego wracamy i na to też są zaplanowane środki. Chciałbym też zauważyć,  
że planujemy organizację tych Dni Herbowych jako swego rodzaju podziękowania dla 
wszystkich za pomoc przy powodzi, przy likwidacji skutków powodzi. Mamy w końcu realizację 
projektów, projektów europejskich, ale projektów też, które będziemy chcieli tworzyć wspólnie 
chociażby z Ministerstwem Sportu. Potrzebujemy w tym budżecie środków na wkłady własne do 
tych projektów. Między innymi dzisiaj została złożona taka fiszka projektowa do Interregu  
w ramach infrastruktury turystycznej, gdzie wspólnie z partnerami z Czech, będziemy 
promować turystykę kolejową na terenie pogranicza polsko-czeskiego. Mamy w końcu promocję 
w mediach, ale ta promocja w mediach będzie się opierać o promocję właśnie tych podmiotów 
poszkodowanych w powodzi. Przede wszystkim hoteli. Mówię tutaj głównie o gminie 
Głuchołazy, bo Jarnołtówek, Pokrzywna, te hotele niestety przez powódź straciły klientów, a nie 
były dotknięte powodzią i niestety nie mogły otrzymać dofinansowania, chociażby z Urzędu 
Pracy czy z ZUS-u. Natomiast mamy tam też składki, które niestety stale co roku się zwiększają. 
To są składki chociażby na subregion, którego jesteśmy członkiem, Euroregion. Więc budżet na 
promocję oczywiście jest zwiększony, ale jest to wszystko połączone w jedną logiczną całość, tak 
abyśmy promowali w ramach tego budżetu nie tylko powiat, ale też wszystkie gminy, które 
wchodzą w skład naszego powiatu.  
 

Radny Czesław Biłobran - Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, Szanowni 
Goście. Pozwólcie Państwo, że zajmę minutę, moje wystąpienie będzie krótkie, ale biorąc pod 
uwagę, że słuchają nas studenci, uczą się tej demokracji w skali mikro, tej naszej pracy i też będą 
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stanowić w przyszłości elitę naszego kraju. Chciałbym Państwa prosić o rozmowy  
i debatę, nie kłótnie i krytykowanie. Bogata rodzina, bogata nasza mała ojczyzna nie jest z tego, 
co nam da Rząd, bo mój Rząd to dawał, mi więcej, teraz wam dają mniej. Szczęśliwy będę wtedy, 
a jestem już w samorządzie bardzo długo, kiedy doczekam czasów, że nikt nam nic nie będzie 
musiał dawać, że będzie to wynikać z przepisów i właśnie zmiany przepisów  
w kwestii finansowania w chwili obecnej samorządów. Wzrosną nam dochody, będziemy bogatsi 
i nie potrzebuję, żeby mi tu ktoś czeki przywoził. Ja te pieniądze chcę mieć i w swojej rodzinie 
bez kół, bez ugrupowań politycznych dzielić z moimi koleżankami, z Panem Starostą. Ja łaski od 
nikogo nie potrzebuję. I to musi być, kochani, nasze życzenie. My pilnujmy interesów naszych 
okręgów. Ja byłbym niezadowolony, kiedy w Otmuchowie by nic nie robiono, ale jak dzisiaj 
głosować przeciw, jak w Paczkowie, piękna, duża inwestycja. Nigdy nawet ja nie mogłem sobie 
na to pozwolić. 20 milionów na remont szpitala i inne inwestycje, które też są dla naszej gminy 
Kamiennik ważne. A nie mówmy, że mój klub przeciwny, jak ma dzisiaj kolega z Paczkowa 
głosować przeciw, skoro u niego naprawdę ci ludzie są szczęśliwi. Miałem telefon,  
że dziękujemy, dziękujemy radnemu i panu i koledze z Paczkowa za to, że w końcu się zadziało.  
I przestańmy już z tymi kołami, partiami, tylko mówmy. Przedstawiajmy argumenty, że u mnie 
może w obszarze są takie potrzeby, chciałbym trochę więcej. Jak się da, to zróbmy to i ja myślę, 
że to jest ambitny plan. W części, proszę Państwa, on wpłynie na poprawę bezpieczeństwa. Jest 
też zadaniem rządowym. No bo chociażby budowa nowej stanicy Państwowej Straży Pożarnej. 
Ale my wzięliśmy ciężar na klatę, że tutaj zabiegamy, chodzimy. Współuczestniczymy w tym:  
Pan Starosta, Zarząd. I ja myślę, że przyjdzie czas, że powiemy to był dobry rok 2025. Też 
musimy kochani żyć. Nie możemy ciągle żyć wojną, powodziami. Ludzie chcą też się spotkać.  
W gminach organizowane są różnego rodzaju uroczystości. I chcemy dać dla Gminy Paczków 
pomoc. Chcemy dla gminy Otmuchów na lato kwiatów. Dlatego te środki takie są, jakie są. Też 
jest inflacja, no niestety ceny idą trochę do góry i te środki są większe. Ale nie kłóćmy się. 
Składajmy propozycje, może te propozycje z każdej strony znajdą uznanie i będziemy za nimi 
głosować. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Jacek Kanarski - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo radni, 
troszkę czuję się wywołany do odpowiedzi tym wnioskiem opozycji związanym z tym 
przekazaniem 1 miliona złotych dla Gminy Głuchołazy. Dlatego, że jak Państwo wiecie od 
pierwszej sesji po powodzi występowałem wielokrotnie w imieniu tych mieszkańców Gminy 
Głuchołazy. Ale muszę Państwu powiedzieć, że tak jak zawsze zapewnialiście, że samorząd 
lokalny to nie Sejm, to nie wielka polityka. Tą „wrzutkę” traktuję trochę w ten sposób, żeby 
spróbować coś tutaj zagrać na emocjach. Chciałbym podtrzymać to, co powiedział Pan Starosta 
D. Palimąka, Cz. Biłobran , M. Krzysik. Moi drodzy, jak pamiętacie lub nie, chodzi tutaj  
o przedostatnią komisję budżetu. Ona była połączona z przewodniczącymi komisji innych. Tam 
padł mój wniosek, aby na styczniowej komisji budżetu właśnie szczegółowo zająć się kwestią 
promocji powiatu nyskiego. I muszę Państwu powiedzieć, że zgodzę się tutaj z tym,  
co powiedział Pan Starosta D. Palimąka. Dlatego, że nowy sposób pojmowania promocji, znaczy 
nie rozdawanie pieniędzy klubom. I teraz pytanie, którym się należy, którym nie, bo to też jest 
szeroka dyskusja. Czy klub zawodowy wspierany przez spółki Skarbu Państwa, gdzie zarząd 
zarabia, prezesi zarabiają, zawodnicy zarabiają, którzy wiążą się z naszym miastem czy 
powiatem na jeden sezon. Czy to jest dobry kierunek? Czy nie? Czy może lepiej tam trenują, czy 
ćwiczą biedne dzieci, bo nie zawsze ich stać na ten sport i trzeba ich wesprzeć. Ale dlaczego też 
chciałem powiedzieć o tej kwestii nowej wizji promocji. Szanowni Państwo, ja akurat mieszkam 
w Głuchołazach. Prowadzę tam działalność blisko 30 lat. I tak się składa, że pracuję w branży 
budowlanej. Mam na co dzień kontakt z mieszkańcami Warszawy, Górnego Śląska. Ci ludzie 
przez przypadek, którzy znaleźli się nomen omen w Perle Opolszczyzny, czyli w Głuchołazach, 
nie znają w ogóle naszych rejonów. Oni postawili na budowanie domów w tym miejscu. Oni 
znają, moi drodzy, Zakopane, Wisłę, Ustroń, Karpacz, Szklarską Porębę. Kotlinę Kłodzką, ale 
Głuchołazy czy powiat nyski już chyba słabiej. Więc ja uważam, że ten milion, jeśli 
zainwestujemy, który Państwo proponujecie na pomoc popowodziową, bo ten milion to, jeżeli 
chodzi o pomoc popowodzioną, to jest kropla w morzu, jak Państwo wiecie. Tam jest potrzebne 
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setki milionów, żeby w ciągu najbliższych lat odbudować to, co zostało zniszczone. Ale rozsądna 
promocja naszego regionu poprzez to, aby ściągnąć inwestorów, ściągnąć mieszkańców, którzy 
mogliby osiedlić się na naszym terenie, to jest, uważam, ten kierunek, do którego powinniśmy 
dążyć i ja to tak widzę.  
 

Radny Paweł Nakonieczny odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy zwrócił uwagę,  
że deficyt planowany na 2025 rok w Gminie Głuchołazy to 7 mln zł. Dodał, że to jest komentarz 
do tego, czy brakuje, czy nie brakuje. 
 

Radna Danuta Korzeniowska - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto. Jako osoba 
pracująca w Komisji Budżetu kilka takich przemyśleń. Wprowadzone od 1 stycznia 2025 
przepisy sprawiają, że budżet ten ma zupełnie inne podstawy jego przyszłego funkcjonowania. 
Nowością jest dochód własny powiatu pochodzący z udziału powiatu w podatkach PIT i CIT. 
Zmienił się sposób ich naliczania, gdyż jest liczone od dochodów podatników, dochodów brutto, 
a nie płaconych przez nich podatków. Mimo, że udziały procentowe mają niższe wartości, tak jak 
PIT tylko 2%, a z CIT 1,7%, to jednak udział w dochodach jest stabilniejszy, gdyż nie mają na to 
wpływu decyzje dotyczące podatków. W poprzednich latach nie było wiadomo, jakie będą 
dochody, udziały w podatkach, gdyż były różne zmiany w progach, jak i w ulgach podatkowych. 
Obecnie będziemy również partycypować w PIT w pobieranym formie ryczałtu od przychodów 
ewidencjonowanych. czy tak zwanej karcie podatkowej, czego nie było poprzednio. Udziały  
w podatkach są o 76 mln większe niż w budżecie z 2024 roku, więc myślimy, że będzie  
to większa stabilizacja. Kolejna nowość dotyczy subwencji. Dotychczas były to trzy subwencje  
– oświatowa, wyrównawcza i równoważąca. Dzisiaj od 2025 będzie to jedna subwencja, tzw. 
subwencja ogólna, która wyniesie prawie 71 mln. Kwotowo jest ona niższa niż subwencja  
w 2024 roku, jednak ma inny wymiar finansowy. Części subwencji ogólnej dla samorządów 
zastąpione zostaną potrzebami finansowymi. Będą to potrzeby wyrównawcze, oświatowe, 
rozwojowe, ekologiczne i uzupełniające. Subwencja jest ustalona z uwzględnieniem tzw. 
nowości, czyli korekty z tytułu zamożności. Na pewno samorządy będą premiowane za działania 
rozwojowe, ekologiczne, dbające o rynek pracy i miejmy nadzieję, że właśnie tym będziemy się 
też podpisywać. Natomiast sama subwencja ogólna ma charakter uzupełniający. W ostatnich 
latach zadłużenie naszego powiatu wzrosło niemalże dwukrotnie z 46 mln do ponad  
90 mln i to jest sprawa niepokojąca i stąd też nie mała właśnie ta kwota na spłatę zadłużenia na 
obsługę zadłużenia naszego. Jednakże kredyt w wysokości 12 mln w obecnie przedstawionym 
budżecie nie powinien destabilizować, a myślimy, że wręcz przeciwnie, będzie uzupełniał tak 
istotne wydatki majątkowe i miejmy nadzieję, będzie pozwalał na rozwój i konieczne inwestycje, 
na które czekają właśnie wszyscy mieszkańcy naszego powiatu. Wpływ nowości, nowych zasad 
przy budowaniu tego budżetu będziemy mogli tak naprawdę ocenić po pewnym czasie jego 
funkcjonowania. Na razie jest na to jeszcze za szybko. Ujęte zamierzenia napawają optymizmem, 
ale też musimy pamiętać, że w pewnych dziedzinach nie możemy sobie pozwolić na stagnację  
i na pewno czekają nas wszystkich duże zmiany. Z punktu widzenia Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych i osoby właśnie pracującej w tej komisji uważam, że budżet przede wszystkim 
jest bardzo rozwojowym budżetem. Dotyka wszystkich najważniejszych sfer działalności 
powiatu. Wskaźniki, które świadczą o kondycji powiatu i możliwościach inwestowania  
są zaplanowane na optymalnym poziomie. Budżet jest bardzo ambitny i proinwestycyjny. 
Pozwala w trakcie roku zwiększyć ilość i zakres inwestycji. Znowelizowana ustawa o finansach 
publicznych narzuciła nowe ramy budżetowe i zarząd będzie musiał się w pełni z tego 
wywiązać. Budżet zakłada inwestycje i przygotowanie dokumentacji nawet w najmniejszych 
gminach, co pozwala uznać go jako budżet zrównoważony.  
 

Radna Agnieszka Miler - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto, Szanowni 
Państwo. Budżet, nad którym procedujemy dzisiaj to dokument pełen wyzwań, ale również 
wielu nowych dla nas możliwości. Jako Przewodnicząca Komisji Środowiska i Rozwoju 
Obszarów Wiejskich z satysfakcją podkreślam, że w przyszłym roku działania powiatu w tych 
obszarach zostaną istotnie wzmocnione. Po pierwsze w budżecie przewidziano kontynuację 
oraz rozszerzenie programu Odnowa Wsi. Program ten umożliwia realizację najważniejszych 
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lokalnych potrzeb, o których decydują sami mieszkańcy poprzez swoich liderów. To niezwykle 
cenny mechanizm partycypacji społecznej, który pozwala nie tylko skutecznie odpowiadać na 
oczekiwania mieszkańców, ale także przyczynia się do pozytywnego przekształcenia naszych 
wsi. Z roku na rok obserwujemy, jak kolejne inwestycje poprawiają jakość życia i zyskują 
uznanie lokalnych społeczności. Po drugie, w budżecie uwzględniono wsparcie dla ochotniczych 
straży pożarnych w ramach otwartych konkursów o ofert związanych z bezpieczeństwem 
publicznym. To zadanie jest niezwykle istotne, ponieważ jednostki OSP stanowią fundament 
bezpieczeństwa na terenie powiatu nyskiego. Strażacy ochotnicy to ludzie, którzy zawsze są 
gotowi nieść pomoc. Ich wsparcie to inwestycja w naszą wspólną przyszłość i bezpieczeństwo. 
Po trzecie, zaplanowano działania związane z tworzeniem i rozwijaniem terenów zielonych. 
Powiatowy budżet zakłada nowe nasadzenia drzew i krzewów przy drogach powiatowych oraz 
projektowanie zielonych skwerów. Jest to krok w bardzo dobrym kierunku. Zieleń to nie tylko 
poprawa estetyki przestrzeni publicznej, ale również wpływa pozytywnie na środowisko  
i zdrowie naszych mieszkańców. Podsumowując, cieszę się, że wskazane przeze mnie 
priorytetowe zadania znajdują odzwierciedlenie w budżecie na 2025 rok. Jestem przekonana, że 
zaproponowane działania przyniosą wymierne korzyści zarówno mieszkańcom, jak  
i środowisku naturalnemu. W związku z tym z pełnym przekonaniem popieram przedstawiony 
przez Zarząd Powiatu budżet i w głosowaniu opowiem się za jego przyjęciem.  
 

Radny Ireneusz Szafraniec - Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Radni.  
W sprawie projektu budżetu. Panie Starosto. Dziękuję za konsekwencje, ponieważ na 
pierwszych spotkaniach Pan na sesjach wyraźnie określił, że będzie Pan dbał  
o bezpieczeństwo społeczeństwa, w tym bezpieczeństwo zdrowotne. I ten budżet  
to gwarantuje. Nie było takiego budżetu, przynajmniej śledząc sesję Rady w poprzednich 
kadencjach, żeby aż tyle finansów przeznaczyć na poprawę jakości ochrony zdrowia. Mamy tutaj 
wymienione kilka zakresów, między innymi ZOL, czyli Zakład Opiekuńczo-Leczniczy. Tam są 
ludzie schorowani, w wieku podeszłym, nie inwestowało się w ten budynek,  
ci pacjenci nie zasłużyli na to, żeby w takie warunki być hospitalizowani. Dziękuję, że w tym 
budżecie znalazło się pieniądze, na ten remont i ci pacjenci godnie będą tam zaopiekowani. 
Drugie zadanie, które mogę wyróżnić w tym budżecie, to jest zakup ambulansów. Mógłbym 
zacząć od nowoczesnego szpitala, ale Pan Przewodniczący praktycznie powiedział już wszystko, 
więc nie będę tu powtarzał. Natomiast pamiętajmy, że bezpieczna ochrona zdrowia to również 
wysunięta ochrona zdrowia w postaci ambulansów, to jest ta opieka przedszpitalna. Szanowni 
radni, być może wy pamiętacie, ja nie pamiętam, żeby Starostwo Powiatowe w Nysie 
inwestowało w ambulanse. Sytuacja ochrony zdrowia jest ciężka. My w tym roku dostaniemy od 
Starostwa, bo jest zagwarantowane w budżecie dwa ambulanse, co na pewno poprawi jakość 
usług, poprawi bezpieczeństwo pacjentów, ale komfort i bezpieczeństwo pracy również 
personelu ambulansu, czyli medyków, w tym ratowników medycznych. Nowoczesny szpital na 
pewno zadziała również na pozyskanie nowej kadry, medycznej, kadry lekarskiej, której nam tak 
brakuje, bo nie ukrywam, że młodzi lekarze poszukują miejsc, gdzie będą mogli się spełniać 
naukowo i zawodowo, rozszerzać swoje, pasje naukowe i zdobywać karierę zawodową. Również 
ten budżet, gwarantuje dostęp do aptek, z punktu widzenia POZ-tów, z punktu widzenia 
Szpitalnego Oddziału Ratunkowego jest to częsty problem, gdzie pacjent nie mogą sobie sam 
poradzić, właśnie obciąża dodatkową ochronę zdrowia w postaci długich kolejek na tym 
oddziale. Panie Starosto, jeszcze raz dziękuję za tą ochronę zdrowia, za zauważenie problemu  
i liczę, że ten budżet zostanie uchwalony.  
 

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak - Wypowiadam się teraz jako radny, członek klubu Forum 
Samorządowego 2002, a ponieważ na pewnym posiedzeniu Rady Powiatów w Nysie były 
wątpliwości co do tego, więc żeby formalnością stało się zadość i żeby rozwiać te wszelkie 
wątpliwości udzielam sobie głosu. Szanowni Państwo, ja chciałbym Państwa zapoznać ze 
stanowiskiem Klubu Radnych Forum Samorządowego 2002 w sprawie przyjęcia budżetu 
powiatu nyskiego na rok 2025. Szanowni Państwo, Klub Radnych Forum Samorządowe 2002 
pozytywnie ocenia przedstawiony przez Zarząd Powiatu Nyskiego budżet na rok 2025 
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dostrzegając w nim wyraźny nacisk na stabilność finansową oraz wsparcie kluczowych 
obszarów życia mieszkańców powiatu. Ja za chwilę wymienię te obszary, natomiast to 
stanowisko klubu nie tyczy się tylko i wyłącznie suchego dokumentu, jakim jest uchwała 
budżetowa, ale również odnosi się do prezentacji budżetu, którą mogliśmy wysłuchać na 
poprzedniej sesji. O tym mówił Pan Starosta, właśnie odnosząc się do procedowanego 
dzisiejszego projektu uchwały budżetowej. Szanowni Państwo, pomoc społeczna. Kontynuacja 
wsparcia dla domów pomocy społecznej oraz rodzin zastępczych mimo wzrostu kosztów 
dowodzi odpowiedzialności samorządu wobec najbardziej potrzebujących. Przedsiębiorczość. 
Działania podejmowane przez Powiatowy Urząd Pracy i tu ukłon w stronę pracowników,  
w stronę Pana dyrektora w postaci dystrybucji rządowych środków przeznaczonych na pomoc 
przedsiębiorcom dotkniętym powodzią, w tym planowane przekazanie wsparcia finansowego 
na poziomie kilkudziesięciu milionów złotych. Ta kwota z pewnością będzie bardzo duża.  
To przykład odpowiedzialnej reakcji na kryzys i szansa na odbudowę lokalnej gospodarki.  
Co prawda to są środki rządowe, ale dystrybucją tych środków zajmuje się, czy będzie się 
zajmował Powiatowy Urząd Pracy, dlatego o tych środkach wspominamy. Kultura i sport. 
Zwiększenie wydatków w tych obszarach, w tym na remonty zabytków, program Odnowy Wsi  
i nowe działania na rzecz organizacji pozarządowych. Tutaj chciałbym wspomnieć właśnie  
o tych działaniach, o których już była mowa. mianowicie o wsparciu jednostek ochotniczych 
straży pożarnych. W kontekście powodzi i różnych zagrożeń jest to wsparcie niezmiernie 
istotne. To działania sprzyjające również integracji społecznej, lokalnej i wzmocnieniu 
tożsamości kulturowej powiatu. Inwestycje i projekty miękkie. Plan remontów infrastruktury 
drogowej i oświatowej, a także kontynuacja projektów edukacyjnych, takich jak za życiem, czy 
uruchomienie branżowego centrum umiejętności, to inwestycje, które znacząco wpłyną na 
rozszerzenie oferty kształcenia oraz zapewnią rozwój społeczny i zawodowy mieszkańców 
powiatu. Rewitalizacja zabytków i obiektów użyteczności publicznej. Wysokie nakłady na 
renowację zabytków, takich jak choćby kościół Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Nysie 
oraz, co dla nas istotne, adaptacje budynków na cele rehabilitacyjne, na przykład 
„Aleksandrówka” w Jarnołtówku, podkreślają dbałość o dziedzictwo kulturowe, ale też przede 
wszystkim o zdrowie mieszkańców powiatu. Inwestycje w służbę zdrowia i bezpieczeństwo 
publiczne, przeznaczenie środków na zakup dwóch ambulansów, to mówił o tym Pan  
I. Szafraniec Przewodniczący Komisji Zdrowia, budowę nowego kompleksu Komendy 
Powiatowej Straży Pożarnej, też było o tym dzisiaj mowa oraz budowę nowej siedziby ZOZ  
w Nysie, czy odbudowę tej siedziby, to działania podnoszące bezpieczeństwo, jakość usług 
medycznych dla mieszkańców powiatu. Rozwój zrównoważonej mobilności. Szanowni Państwo, 
projekty budowy dróg rowerowych w ramach partnerstwa Subregionalnego, o tym też była 
mowa, oraz nowe rozwiązania poprawiające infrastrukturę pieszo-rowerową, takie jak 
przebudowa ulicy Długosza, to jest zadanie, które nie może się doczekać realizacji od dłuższego 
czasu. Oczywiście to jest droga w Nysie. Wpisują się w nowoczesne trendy w transporcie  
i wspierają ochronę środowiska. Zakup taboru niskoemisyjnego to przed nami. Inwestycja  
w nowoczesny ekologiczny transport publiczny w ramach Krajowego Planu Odbudowy to krok 
w kierunku zmniejszenia emisji spalin i poprawy jakości powietrza w regionie. Nowoczesne 
rozwiązania i efektywność energetyczna w dobie szalejących cen energii elektrycznej na pewno 
bardzo ważne zadanie. Projekty poprawy efektywności energetycznej w jednostkach 
organizacyjnych powiatu to również przykład inwestycji przynoszących, przepraszam, 
długotrwałe korzyści zarówno finansowe, jak i ekologiczne. Modernizacja infrastruktury 
drogowej. Przeznaczenie, około 20 milionów złotych na remonty przebudowy i modernizację 
dróg powiatowych, w tym odcinków uszkodzonych podczas powodzi w 2024 roku, przyczyniło 
się do poprawy bezpieczeństwa i mobilności mieszkańców powiatu oraz odbudowy kluczowych 
szlaków komunikacyjnych. Tutaj też szczególną uwagę zwracam na odbudowę mostu pomiędzy 
miejscowościami w Nysie, oczywiście pomiędzy miejscowościami Biała Nyska, Siestrzechowice. 
To przed nami. Ja myślę, że ta odbudowa potrwa. Dzisiaj jest to duży problem komunikacyjny 
mieszkańców ościennych miejscowości. Rezerwy budżetowe. Przyjęty poziom rezerw 
gwarantuje bezpieczeństwo finansowe, umożliwiając elastyczne reagowanie na nieprzewidziane 
sytuacje. I tu mam na myśli szczególnie tą rezerwę w budżecie inwestycyjnym, która sprawi,  
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że realizacja zadań będzie sprawna. Szanowni Państwo, kończąc, klub radnych będzie wspierał 
realizację zaplanowanych działań, a przyjęty plan inwestycyjny na rok 2025 pokazuje wyraźne 
zaangażowanie Zarządu w rozwój infrastruktury, ochronę środowiska oraz poprawę jakości 
życia mieszkańców. Klub radnych docenia ambitny charakter planu inwestycyjnego i wierzy,  
że jego realizacja przyczyni się do dynamicznego rozwoju powiatu, zwiększenia bezpieczeństwa 
mieszkańców oraz poprawy jakości życia. Jednocześnie apelujemy do zarządu co istotne o stały 
nadzór nad realizacją poszczególnych projektów oraz zadań i sprawne rozliczanie środków 
publicznych. Utrzymanie stabilności budżetu oraz transparentne wdrażanie planowanych 
projektów pozostaje priorytetem dla naszego klubu. Podpisano członkowie klubu radnych 
Forum Samorządowego 2002 Piotr Bobak, Danuta Korzeniowska, Joanna Czarnecka i Agnieszka 
Miller.  
 

Radny Paweł Nakonieczny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto, Szanowny 
Zarządzie, Szanowni Goście. Dyskutujemy tutaj nad projektem uchwały budżetowej, ale  
w kontekście zapowiedzi Pana Starosty z expose, z wystąpienia po powodzi na jednej z sesji, jak 
będzie wyglądał powiat, nowe otwarcie, tak, o ile pamiętam. I tak w kontekście tej wypowiedzi 
Pana Starosty Czesława Biłobrana, żeby zostawić te wszystkie spory. Ja jestem pierwszą 
kadencję radnym powiatowym, w gminie to faktycznie trochę inaczej wygląda, ale nie pamiętam, 
przysłuchując się w poprzednich latach debatom budżetowym, aby tego typu głosy się 
pojawiały, i aby opozycja ówczesna, czyli Państwo, którzy dzisiaj sprawujecie władzę, tak byli 
skłonni do głosowania budżetów, które również zawierały dobre zadania dla mieszkańców 
powiatu. Ale wracając do tego tematu, który mamy dzisiaj w tym punkcie. budżet Powiatu 
Nyskiego miał być ambitny, miał być nowoczesny, miał być prorozwojowy  
i być może on taki jest w Państwa przekonaniu na pewno, w moim nie do końca. Państwa 
zapowiedzi, a właściwie zapowiedzi polityków Koalicji Obywatelskiej i Rządu Donalda Tuska 
były takie, że samorządy po reformie finansów będą w stanie finansować swoje potrzeby bez 
deficytów. Jak się okazuje te zapowiedzi sprawdziły się tylko w części, bo faktycznie reforma 
finansów samorządów terytorialnych miała miejsce, ma miejsce, wchodzi w życie od 1 stycznia. 
Nie zmienia to jednak sytuacji samorządów. Mamy deficyt właśnie, proszę mnie poprawić, jeżeli 
mówię źle, 18 mln zł. Więc okazuje się, że tych pieniędzy dla samorządów no nie ma w takiej 
ilości, jak te samorządy potrzebują. Subwencja ogólna nie pokrywa tych wszystkich potrzeb,  
a już na pewno nie pokrywa potrzeb samorządów, które w ambitny sposób chcą się rozwijać. Ja 
się cieszę z wypowiedzi Pana Starosty, że być może kredytu na poziomie 15 mln nie będzie 
trzeba zaciągać w roku 2025 i chciałbym, żeby tak było. Albo inaczej, zgodziłbym się na taki 
deficyt i na taki kredyt, gdyby tu faktycznie były zadania, które dzisiaj pokażą, że Powiat Nyski w 
2025 będzie o trzy kroki do przodu. W 2024 udało się zrealizować budżet bez deficytu. Zostały 
wolne środki jeszcze z lat poprzednich, które zasilały ten budżet. Na rok 2025 życzę, żeby tych 
15 milionów nie trzeba było na te zadania, które tu są zapisane, pobierać. Natomiast zgodziłbym 
się, gdyby z tych 15 mln były pokryte wydatki związane faktycznie z bezpieczeństwem. To 
znaczy, gdyby zapowiedź budowy nowego szpitala obarczona była zaciągnięciem kredytu na 
kilka milionów złotych w celu przygotowania wizualizacji projektów, planowania budowy dróg 
dojazdowych, mediów, zasilania tego obiektu, lądowiska. Jak najbardziej to by były wydatki 
celowe, uzasadnione. Nawet bym był skłonny nie patrzeć na inne mankamenty tego budżetu  
i głosowałbym za. Natomiast na koncepcję nowego szpitala jest zapisana kwota skromnych  
300 tys. zł. Może na wizualizację nie wystarczy przy takim rozmachu tego obiektu. Mówimy  
o dwóch ambulansach, które będą zakupione w roku 2025. Przypominam, że te dwa ambulanse 
były już wprowadzone do budżetu na rok 2024. Zostały zdjęte, ale te środki nie zostały 
przeniesione na rok 2025, bo można byłoby tego kredytu nie brać na takim poziomie, tylko ten 
deficyt byłby mniejszy, przenosząc niewydatkowane środki w tym roku. Brakuje zadań, które,  
o tym też Pan Starosta mówił, że chciałby, żeby oświata była taka, żeby dawała dzieciom, 
młodzieży dobry start. Brakuje inwestycji takich, jak były w latach poprzednich, tych 
krytykowanych właśnie przez poprzednią opozycję, gdzie doszło do budowy porządnej, 
pełnowymiarowej sali gimnastycznej przy „Rolniku”, gdzie doszło do budowy Branżowego 
Centrum Umiejętności, gdzie dzisiaj młodzież chcąca się uczyć na kierunkach technicznych ma 
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świetny start, ale cały czas dzieci, młodzież, która uczy się w liceach ogólnokształcących  
i chce zdobywać wykształcenie w zawodach medycznych, zawodach inżynierskich, musi 
korzystać z korepetycji, z biologii, z matematyki, z chemii. Siedzą finansiści dzisiaj z nami na sali, 
z tego co widzę, Pan Przewodniczący Aranowicz jest jak zwykle ze studentami.  
Nie wiem, czy jesteście z Nysy, ale ilu z Was musiało przed maturą korzystać z korepetycji  
z matematyki? Czy Wasze samorządy zabezpieczały tę matematykę w szkole średnim na takim 
poziomie, który gwarantował sukces? Ale dzisiaj znam wielu przyszłych, mam nadzieję, 
studentów medycyny, mam nadzieję, że lekarzy w nyskim szpitalu również, którzy, żeby dostać 
się najpierw na uczelnię medyczną, muszą korzystać z korepetycji z biologii  
i z chemii, bo te dwa przedmioty są wymagane w perfekcyjnej punktacji na maturze, żeby mieć 
szansę studiowania na dobrej uczelni. Mamy tylko 60 tysięcy na te stypendia medyczne. Ja Panie 
Starosto kibicuję, chcę i będę głosował o każdą poprawkę, która będzie to zwiększała, bo 
zakładam, że to będzie szansa też dla Nysy, dla nas jako mieszkańców, że będziemy mieli 
zapewnioną pomoc medyczną, że będziemy mieli tych lekarzy o dobrych specjalizacjach, które 
są potrzebne u nas na terenie całego Powiatu, będą nam służyć pomocą. Ale do tego trzeba 
zainwestować w młodzież, zainwestować w oświatę. zainwestować w szansę, żeby dzisiejsi 
uczniowie szkół ogólnokształcących i nie tylko ogólnokształcących mieli szansę pójść na 
kierunki medyczne, na kierunki inżynierskie i żeby pracowali dla tego powiatu w przyszłości. 
Nie ma zadań oświatowych w tym budżecie, które gwarantują rozwój. To jest łatanie dziur,  
to jest zapobieganie degradacji obiektów, ale to nie jest na pewno inwestowanie w człowieka. 
Mówiliśmy o drogach. Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na bardzo dużą ilość środków 
zabezpieczonych na budowę dróg. Jesteśmy powiatem, który ma największą ilość kilometrów  
w Polsce. Te koszty zawsze będą wysokie, ale w poprzednich latach udawało się to sfinansować 
dopłatą 90-procentową czy nawet większą. Dzisiaj, no to czekamy na realizację tych deklaracji, 
bo dzisiaj te środki są zabezpieczone po to, żeby pokryć 50-procentowy wkład własny.  
I wracając do tego deficytu i do kredytu, o którym mówiliśmy na samym początku. Gdyby było 
tak różowo i gdyby Pan miał taką pewność, że te pieniądze wpłyną do budżetu Powiatu  
w trakcie roku, to nie zaplanowałby Pan tego budżetu z kredytem 12 mln, bo zmniejszyłby Pan 
zaangażowanie środków na poszczególnych zadaniach, licząc, że my ten budżet będziemy 
zwiększać w trakcie. Może Pan złożyć dzisiaj autopoprawkę i zmniejszyć deficyt budżetowy  
i wycofać się z kredytu. Ma Pan do tego prawo nawet teraz, przed zagłosowaniem. Natomiast, 
zapisanie tej możliwości zaciągnięcia 15 milionowego kredytu w tym budżecie, przepraszam, 12 
milionów kredytów w tym budżecie, daje możliwość no takiego manewrowania w trakcie roku 
budżetowego, że te 12 milionów jednak będzie skonsumowane na coś innego. I gdybyśmy dzisiaj 
wiedzieli na co, to ja bym mógł z czystym sumieniem zagłosować „za”. Natomiast dzisiaj to jest 
takie tłumaczenie nie do końca precyzyjne, bardziej enigmatyczne. Nie są to pewne środki.  
I patrząc też na sytuację budżetu Państwa, gdzie ten deficyt sięga 300 mld zł, też nie mam takiej 
pewności do końca, że te środki właśnie w takiej ilości będą spływać. Oczywiście nadzieja  
w KPO, że te środki gdzieś tam w trakcie roku zasilą budżety. Natomiast na dzień dzisiejszy to 
jest wszystko hipotetyczne, jest to obarczone dużym ryzykiem zbliżającą się kampanią przed 
wyborami prezydenckimi, natomiast możemy się w czerwcu obudzić w innej rzeczywistości  
i tych środków po prostu może nie być i ten kredyt na 12 mln będzie skonsumowany.  
Mamy do czynienia z kredytami, które rozwijają i nakręcają koniunkturę i mamy do czynienia  
z kredytami, które niestety są przejadane i nie przynoszą efektów spodziewanych. Dzisiaj gmina 
Nysa dzięki tym inwestycjom, które były czynione przez te 10 lat, jak byłem przewodniczącym 
tamtej rady, powodują, że Gmina Nysa ma fajny wskaźnik do subwencji ogólnej i dostaje więcej 
w przeliczeniu niż inna gmina, która mniej inwestowała. Więc tamta inwestycja, tamto ryzyko 
podejmowane wtedy, z czystym sumieniem mówię, opłacało się na tamte czasy. Życzę Panie 
Starosto, żeby Pana zapowiedzi z expose się ziściły w trakcie roku. Deklaruję, tak jak wtedy, 
współpracę i deklaruję popieranie tam przyszłych inicjatyw. Natomiast dzisiaj ten deficyt na tym 
poziomie z tym kredytem, który jest tak zapisany, jak jest zapisany, nie pozwala mi zagłosować 
za poparciem tego budżetu.  
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Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Ja bardzo zawsze  
z wielką uwagą słucham tego, o czym mówi kolega Paweł Nakonieczny. Nie dlatego, że się 
lubimy i znamy długo, ale dlatego, że bardzo mądrze i w sposób wyważony podchodzi do tego 
wszystkiego. Otóż w wielu aspektach też mogę powiedzieć, że dziękuję za ten głos, bo dziękuję 
za głos, który mówi o tym, że samorządy powinny mieć większą autonomię,  
że samorządy powinny mieć więcej pieniędzy. Chcę tylko przypomnieć, że nie było bardziej 
centralizującego Rządu niż poprzedni Rząd Prawa i Sprawiedliwości, gdzie te samorządy 
ograniczył, samorządy województw, powiatowe, w największym stopniu województw. Co do 
deficytu, to mógłby być mniejszy, gdyby nie zaciągany kredyt przez ostatnie lata z poziomu 40 
mln w roku 2018 do poziomu 80 mln w roku poprzednim. To po pierwsze. Jeżeli mówimy o tym, 
że w przyszłym roku skok cywilizacyjny ma być osiągnięty, to trzeba zrobić pierwszy krok. 
Myśmy zastali naprawdę puste szafy. My nie mamy dokumentacji. Jak widzicie dzisiaj szereg 
dokumentacji trzeba zrobić. Trzeba zrobić ten pierwszy krok. Zróbmy pierwszy,  
a kolejne będą realizowane. Co z tego, że my dzisiaj moglibyśmy przygotować, czy nawet zapisać, 
że zrealizujemy jedno czy drugie zadanie od początku do końca, jak nie mamy dokumentacji. 
Dlatego nie da się tego w taki sposób zrobić. Jeśli chodzi o edukację, my mamy zadania 
termomodernizacji „Rolnika”, też mamy w planach zadania, które mogłyby być realizowane, 
gdyby miały dokumentację. Jeszcze raz podkreślam, trzeba zrobić pierwszy krok. Dlatego też 
bardzo szanując tą troskę, przyjmując też tą troskę jako w dobrej wierze, Mogę powiedzieć, że na 
pewno jeśli odrobina zaufania będzie z Waszej strony, to zobaczycie, że realizacja tych zadań  
i nie tylko będzie zakończona. No deficyt nie mógł być inny chociażby właśnie z punktu widzenia 
obsługi długu. Wyobraźcie sobie, kiedy Czesław Biłobran w 2018 roku kończył swoją kadencję, 
to obsługa długu była 700 tys. Dzisiaj my mamy 5 mln jako obsługę długu. Więc to jest pokaźna 
kwota, która wpływa właśnie na ten deficyt. Co do tego, co mogliśmy zapisać, zmienić, no 
określony tryb przygotowania uchwały budżetowej jest. My o pewnych rzeczach, o tym,  
że będziemy mieli finansowanie 100%, na przykład na drogę Starowice - Lipniki i na most  
w Karłowicach, dowiedzieliśmy się raptem wczoraj. Nie mamy jeszcze nawet na to pism, takie są 
uzgodnienia po wizycie Pani Wojewody w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych. I to jest bardzo 
pocieszające, więc będziemy to zmieniać. To, że nie możemy dzisiaj powiedzieć o tym, że te 
zadania zrealizujemy w 100%, bo jeszcze nie mamy przelewów. ale jak tylko przelewy się w 
styczniu pojawią, to my z tego kredytu nie będziemy musieli realizować, bo po prostu 
wypełnimy to, te zadania, na które właśnie bierzemy kredyt. Dlatego też, to jest przykład tego,  
że Gmina Głuchołazy na przykład już dostała subwencję 47 mln. Mogą sobie przeznaczyć na  
co chcą, więc oni tego deficytu nie wykażą zapewne w trakcie, ale dzisiaj też w ustawie 
budżetowej mają zapisane. Dlatego też nie jest czas łatwy, ale łatwe czasy to nie, nie dla mnie 
chyba. I proszę Was tylko o współdziałanie, wsparcie merytoryczne. Pawle bardzo Ci dziękuję za 
zapewnienia. Na pewno będziemy czynić nasz powiat lepszym. 
 
Starosta D. Palimąka poprosił następnie, aby Pani Skarbnik przedstawiła jaki był poziom 
zaciąganych kredytów w poprzednich latach od 2018 do 2024 r.  
 
Skarbnik – Bogusława Stankiewicz oznajmiła, że w poszczególnych latach wysokość zaciąganych 
kredytów wynosiła w 2018 roku 9.800.000 zł,  w 2019 r. 12.000.000 zł, w 2020 r. 10.750.000 zł 
w 2021 r. 5.000.000 mln zł w 2022 r. 23.600.00 zł w 2023 r. 12.000.000 zł w 2024 r. 0 zł i na 
przyszły rok planowane jest 12.000.000 zł.  
Radny Paweł Nakonieczny - Jak Pani Skarbnik jest przy tych danych kredytowych, to bardzo 
proszę tylko o informację, tamta kwota taka 23.000.000 zł, ona była zaciągana pod to, aby można 
było sfinansować zadanie inwestycyjne i ta kwota w dużej części wróciła później do budżetu,  
w ramach refundacji.  
 
Skarbnik B. Stankiewicz odparła, że na prefinansowanie nigdy nie bierzemy kredytów, bo my 
mamy dość dobrą płynność, więc nie potrzebujemy takich kredytów. W tych latach budowaliśmy 
domy dziecka. Więc to były przede wszystkim środki na udziały własne w projektach.  
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Radny Paweł Nakonieczny - Dziękuję za tą wypowiedź też z Pana strony, natomiast nie 
chciałbym, żebyśmy tłumaczyli konieczność zaciągania kredytu spłatą wcześniejszego kredytu, 
bo w rolowaniu długu to my daleko nie zajedziemy. Raczej starajmy się, żeby te pieniądze 
inwestować, a nie kredytować spłaty, bo my za chwileczkę będziemy mieli nie 5.600.00, tylko 
8.600.000 i będziemy coraz większe kredyty brać, żeby spłacić. No i patrząc w taki sposób, no to 
sami sobie deklarujemy, że my tego kredytu nigdy w normalnym trybie nie spłacimy, tylko 
będziemy się zapożyczać, zapożyczać, a tego nie chcemy na pewno. 
 
Radny Grzegorz Samborski - Szanowni Państwo, ja tylko króciutko, trzy minuty i więcej mówić 
nie będę, tylko tak swoje spostrzeżenie powiem na temat tego budżetu, który teraz Pan Starosta 
wraz z Zarządem zbudował. Jest to moja piąta kadencja w samorządzie od 2006 roku. Wraz  
z większości z Państwa się znam, większość ludzi mnie zna i wie, że zawsze będę walczył do 
końca, ile będę żył, będę walczył o ludzi chorych, starszych i niepełnosprawnych. Sam jestem 
osobą na wózku, jeżdżę na wózku od urodzenia, mam porażenie mózgowe. Chodzi mi tylko  
o taką rzecz. Dziękuję za budżet. Pan Starosta będzie tu bardzo dużo budował, robił i tak dalej. 
Dziękuję za szpital, który będzie. Mam nadzieję. Ale chciałem przypomnieć, że będę Panu 
Staroście wraz z Zarządem i wszystkim koleżankom i kolegom wypominał i Panu tutaj 
Burmistrzowi i wszystkim, że były inwestycje takie robione przez Gminę Nysa wraz z Powiatem 
- chodzi mi o to Centrum Przesiadkowe, których nie zapomnę do końca życia. Ja jestem na wózku 
i nie mogę się wydostać z Nysy. Nie mogę tam wejść. Prosiłem Pana Burmistrza Kordiana 
Kolbiarza, prosiłem kolegów i koleżanki, żeby ktoś mi pomógł wózkiem wydostać się z Nysy. Ja 
nie jestem w stanie wyjść z Nysy w XXI wieku. Jest to dla mnie wstyd. I Pana Starostę proszę, 
żeby mi umówił spotkanie z kimś z PKP albo z kimś z Urzędu Marszałkowskiego. Ja bym chciał, 
żeby Pan Starosta mi pomógł przerobić dworzec w taki sposób, żeby osoba na wózku mogła się 
wydostać z miasta. Ja będę Panu Staroście pomagał w tych działaniach. Nie wiem, czy ja mam tu 
telewizję wezwać do tego miasta, do Nysy, bo mi po prostu żal, że mamy wydane 30 mln na 
Centrum Przesiadkowym i serce pęka, że ja nie mogę tam wydostać się z miasta. Panu Staroście 
pomogę w windzie w Głuchołazach, we wszystkim będę Pana Starostę wspierał w tych 
działaniach, co Pan tu zapewnia, ale brakuje mi jednej prostej deklaracji. Chcę żeby ktoś mi 
pomógł, żebym ja wózkiem wyjechał z tego cudownego miasta do Wrocławia, do Warszawy, 
gdziekolwiek. Bo nie mamy dostosowanego dworca. Chciałbym, żeby mi ktoś to poprawił. Trzy 
kadencje, byłem radnym Rady Miejskiej walczyłem o windę w gminie. Teraz ja będę walczył  
o osoby chore, dopóki mi sił wystarczy. Chciałbym, żeby Pan Starosta mi tu dzisiaj powiedział, 
czy mi pomoże w tym temacie, żeby ktoś mi dworzec naprawił, bo to jest dla mnie ważne. Dla 
Państwa może nie, ale mi wstyd, że mieszkam w mieście, w którym ja na wózku nie mogę 
wyjechać z miasta. Mamy autobusy niskopodłogowe. Dziękuję Panu Prezesowi, że są nowe. 
Super, wszystko, ale proszę mi powiedzieć, jak ja mam wyjechać z miasta np. po godzinie 18 jak 
brakuje połączeń. Naprawdę, zróbmy to wspólnie, pomóżmy. Pomóżcie mi w taki sposób, żebym 
ja się mógł z tego miasta sam wózkiem wydostać. Ja nie mogę wejść na halę sportową. Jest nowa, 
bo tam też są problemy, bo schody są strome. Naprawdę, jest mi ciężko. Proszę się postawić  
z perspektywy wózka. Do końca życia będę walczył o osoby chore. To jest moja misja, to jest mój 
cel. Proszę Was, pomóżcie mi, żebyśmy byli miastem bez barier, żeby powiat niski był 
przystosowany dla każdego człowieka, nawet na wózku, żeby osoba niepełnosprawna mogła 
normalnie mieć rodzinę, mogła pracować, mogła jeździć pociągami, autobusem. Jest mi po 
prostu ciężko. Będę Panu Staroście patrzył codziennie na ręce i będę do niego dzwonił i będę mu 
mówił, zróbmy wszystko, żeby to miasto i powiat nyski były przyjazne dla inwalidów. 
 
Starosta Daniel Palimąnka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Drogi Kolego radny 
Grzegorzu. Będziemy walczyć o to, żeby wykluczenia wszelakiego było jak najmniej. Będziemy 
starali się tworzyć i wykorzystywać wszystkie szanse. Zresztą robimy to na bieżąco. Tutaj Pani 
Wicestarosta nie ma dnia, żeby nowego pomysłu względem osób  
 niepełnosprawnościami, ale też innych wykluczonych nie przygotowywała projektu. I tutaj 
dziękuję Ci Grzegorz też za to, że pomogłeś nam w przedsięwzięciu związanym z dotarciem do 
osób z niepełnosprawnościami po sytuacji powodziowej. Wyobraźcie sobie Państwo, to te osoby 
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nawet nie miały czasem świadomości, że mogły skorzystać z dodatkowych świadczeń. I tutaj 
wspólnymi siłami Pani Starosta Barska przygotowała korpus wsparcia, który był  
w każdej wsi, która ucierpiała. Byliśmy na każdym osiedlu. Pani Starosta w soboty,  
w niedzielę do późnych godzin wieczornych pomagała wypełniać wnioski, bo nie chcieliśmy, aby 
jakakolwiek osoba z niepełnosprawnością mogła utracić to wsparcie. I zrobiliśmy nawet więcej, 
bo w niektórych miejscowościach były osoby, które w pełni kwalifikowały się do tego, aby mieć 
orzeczenie o niepełnosprawności, natomiast z różnych powodów nawet o nie, nie występowały. 
Więc tutaj oprócz wsparcia w zakresie pozyskania tych pieniędzy popowodziowych, czyniliśmy 
też wsparcie w zakresie przygotowania wniosków, aby te osoby mogły mieć właśnie taką 
kwalifikację. Grzegorz, co do kolei, myślę, że tutaj najpóźniej w lutym Pan Marszałek Szymon 
Ogłaza, to już zdradzę trochę, chce z mieszkańcami, ale też z Radą Powiatu, porozmawiać  
o rozwiązaniach kolejowych, które będą bardzo szerokie. ale wtedy właśnie przyjadą osoby 
zarówno związane z PKP, bo wiemy doskonale, że jeszcze perony nie są wyremontowane, więc 
trzeba to wszystko ubrać w taką spójną całość. Myślę, że to będzie dobre miejsce i dobry 
moment, żebyśmy o tym wszystkim porozmawiali. 
 
Wiceprzewodniczący Jacek Kanarski - Panie Przewodniczący, Szanowny Państwo, drodzy 
zaproszeni goście. Pozwolicie, że w imieniu Klubu Radnych Koalicji Powiatu Nyskiego chciałbym 
kilka słów powiedzieć. Okroję swoją wypowiedź, bo wiele punktów i rzeczy, 
o których dzisiaj mówiliśmy, jakby się pokrywa z tym, co chciałem Państwu powiedzieć. 
Zaplanowane w budżecie na 2025 rok środki finansowe pozwolą na realizację zadań z zakresu 
współpracy z organizacjami pożytku publicznego oraz z zakresu dialogu obywatelskiego, m.in. 
takich jak przeprowadzenie otwartych konkursów ofert z zakresu porządku  
i bezpieczeństwa publicznego, tj. wspieranie działań na rzecz zapewnienia porządku  
i bezpieczeństwa publicznego mieszkańcom powiatu nyskiego oraz z zakresu nieodpłatnej 
pomocy i poradnictwa prawnego i edukacji prawnej na terenie powiatu nyskiego. Budżet 
obywatelski, przygotowywanie dokumentacji, wypracowanie zakresu działań w ramach tego 
budżetu, określenie zasad szerokiej konsultacji społecznych, podjęcie stosownej uchwały, ujęcie 
w planach, realizacja w 2026 roku, przeznaczone środki w ramach pożytku publicznego na 
organizację konkursów, które będą skierowane do organizacji stowarzyszeń zajmujących się 
szeroko pojętym bezpieczeństwem, ale również np. do LZS-u w ramach ich działalności. 
Działaniem proobywatelskim jest również powołanie w 2025 roku Młodzieżowej Rady Powiatu, 
to inicjatywa skierowana bezpośrednio do ludzi młodych, mieszkańców naszego powiatu, którzy 
przy budowaniu budżetu na kolejne lata, w tym również tego budżetu obywatelskiego, zapewnie 
wniosą swoje pomysły do realizacji. Tutaj nasuwa się jeszcze taka myśl, że z pewnością na 
bieżąco w przyszłym roku będziemy pozyskiwać środki z zewnątrz, chociażby na odbudowę po 
powodzi, które będą wymagały zmian w budżecie. Będziemy się też pewnie spotykać i zmieniać 
ten budżet. Także w imieniu klubu radnych chciałem ocenić bardzo pozytywnie i co jest 
oczywiste będziemy wspierać tutaj Zarząd w realizacji działań związanych z wykonaniem 
budżetu. 
 

W dalszej kolejności na prośbę Przewodniczącego Rady, Skarbnik - B. Stankiewicz omówiła 
autopoprawkę do projektu budżetu. 
 
W następnej kolejności Przewodniczący Ray zwrócił się z zapytaniem do Pani Skarbnik czy w jej 
opinii wniosek radnej Joanny Burskiej w jakiś sposób wpływa na projekt wieloletniej prognozy 
finansowej czy nie. Czy ma tylko związek z uchwałą budżetową.  
 
Skarbnik B. Stankiewicz odparła, że nie wpływa, dlatego że nie narusza deficytu i jedne wydatki 
zastępuje drugimi.  
W następnej kolejności Skarbnik omówiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025-2041. 
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Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił chęci zabrania głosu Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie projektu uchwały z autopoprawką.  
 
h) głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2025-2041 (załącznik nr 32). 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025-2041..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz 
Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 

PRZECIW (5) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Artur Kloryga, Damian Wylężek 
 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek klubu PiS zgłoszony przez 
radną Joannę Burska. 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
zmniejszenie wydatków statutowych w dziale 750 rozdział 75075 promocja jednostek 
samorządu terytorialnego o kwotę 1.000.000 zł i zwiększenie o kwotę 1.000.000 zł w dziale 758, 
rozdz. 75878 na usuwanie klęsk żywiołowych § 271 z przeznaczeniem dla Gminy Głuchołazy na 
pomoc w odbudowie po wrześniowej powodzi.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
 

Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

PRZECIW (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz 
Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec 
 
W wyniku głosowania Rada odrzuciła przedmiotowy wniosek.  
 

i) głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Nyskiego na 2025 r. (załącznik nr 33) 
 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 
głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Nyskiego na 2025 r. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Czarnecka, Jarosław Figiel, Tomasz 
Jazienicki, Jacek Kanarski, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Janusz Zapiór 
 

PRZECIW (6) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Paweł Nakonieczny, 
Przemysław Tetłak 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Damian Wylężek 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 
 

8. Wolne wnioski 
 

Przewodniczący Rady złożył wszystkim obecnym życzenia z okazji zbliżających się świąt Bożego 
Narodzenia.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Figiel zaproponował, aby w związku z interpretacją 
radnego Irenusza Szafrańca radni dali dobry przykład i przeszli przeszkolenie z obsługi 
urządzenia AED. 
 

9. Zamknięcie obrad. 
 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Bobak zamknął X sesję 
Rady Powiatu w Nysie.  
 
 
 
 
 
 
 
Protokołował 
 
Zenon Wiszniewski 

 
  


